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Ar pasaules sudrabu 
skaistuma templī
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Pilsētas vienīga-
jā specializētajā 
parfimērijas un 
kosmētikas veika-
lā “Douglas”, kam 
mājvieta Lielajā 
prospektā,  var atrast 
vai pasūtīt gandrīz 
visu, kas pasaulē tiek 
piedāvāts ķermeņa 
saudzīgai un patī-
kamai kopšanai un 
dabīgā skaistuma 
ilgstošai saglabāša-
nai. Pakalpojumu, 
tāpat kā apmēram 
1200 citos šīs firmas 
veikalos visā Eiropā, šeit pieprasa un var saņemt 
abu dzimumu klienti, arī preču klāsts visur vienlīdz 
bagātīgs.  Bet būs arī kāda  atšķirība: Ventspilī, 
kā laikam gan nekur citur, jūs apkalpos līdzīgiem 
skaistuma tempļiem neparasta pārdevēja Nataļja  
Ņevostrujeva, kas ir arī šī veikala vadītāja.  

 

23. janvārī parlaments apstiprināja piecu partiju veidoto Ministru Kabinetu Krišjāņa Kariņa 
(JV) vadībā. Šīs valdības veidošanas process bijis visilgākais kopš Latvijas valstiskās neat-
karības atjaunošanas – bija vajadzīgas 109 dienas pēc 13.Saeimas vēlēšanām, lai  partijas 
beidzot nonāktu pie vismaz kaut kāda kopsaucēja. 

Beidzot Latvijai ir valdība! 
Kas mūs sagaida?

P 
ar jauno valdību balsoja “Jaunās Vienotības”, 
Nacionālās apvienības (NA), “Attīstībai/Par!”, 
Jaunās konservatīvās partijas (JKP) parlamentārie-
ši, kā arī daļa no “KPV LV” deputātiem. Savukārt 
pret balsoja ”Saskaņas”, Zaļo un Zemnieku savie-

nības (ZZS) deputāti, kā arī pieci  “KPV LV” deputāti – Didzis 
Šmits, Karina Sprūde, Iveta Benhena-Bēkena, Linda Liepiņa 
un iepriekš no “KPV LV” nominētais premjera amata kandi-

dāts Aldis Gobzems, kurš ar kritiku neskopo-
jās. Iespējams, bijušais premjera kandidāts 
nespēj piedot, ka deputāti iepriekš noraidīja 
viņa piedāvātos valdības veidošanas “A”, “B” 
un “C” plānus, no kuriem pirmajā bija paredzēta vieta arī Zaļo 
un Zemnieku savienībai. Ass savos izteikumos bijis arī Didzis 
Šmits, kurš nesen atteicās no ekonomikas ministra posteņa 
un paziņoja, ka aktīvi darbosies pret Kariņa valdību. 

Rezultātā "KPV LV" frakcijā daļa tās biedru strādās pozīcijā, 
daļa – opozīcijā. Tas liek domāt, ka nebūs ilgi jāgaida līdz brī-
dim, kad šīs partijas  “piecīši” pazi-
ņos par frakcijas šķelšanu. 

Ī 
paša viņa ir ne jau 
saskarsmē ar klien-
tiem. Slaidā, spor-
tiskā sieviete gau-
mīgā firmas apģēr-

bā dabīgi iederas maigo 
aromātu atmosfērā un pir-
cējus apkalpo atbilstoši 
nozares labākajiem stan-
dartiem. Nesamulstot pat 
tad, ja nākas paskaid-
rot, kā no sejas ar īpašu 
magnētisko akmeni 
noņemt minerālo dubļu 
masku. Daiļajam dzimu-
mam neparasta Nataļja 
ir ar savu pēdējo gadu 
vaļasprieku – tā ir aizrau-
šanās ar ziemas peldēša-
nu un sasniegumiem tajā. 

NO “SUNĪŠU STILA” 
LĪDZ PASAULES  
SUDRABAM

Draugu un paziņu lokā 
zināms, ka vēl tikai pirms 
pāris gadiem viņa ūdenī 
uz priekšu tika, “airējoties” 
sunīša vai vardītes stilā. 
Bet pagājušā gada novem-
brī Jelgavā, Pasaules kausa 
sacensībās peldēšanā āliņ-
ģī, kurās piedalījās 22 val-
stu “roņi”, viņa piecdesmit 
un simts metru distancēs 
brīvajā stilā ieguva sudra-
ba medaļas!  Kā dziesmā 
dzied – kas to būtu domā-
jis, kas to būtu domājis... 

 turpinājums 3. lpp.

7. lpp.

Pēc gripas epidēmijas izsludināšanas mediķi nākuši 
klajā ar vēl kādu maziepriecinošu paziņojumu – 
šoziem gripa norit smagi pat tiem pacientiem, kuri 
nav riska grupā un ar citām slimībām neslimo, 
turklāt jau slimības sākumposmā vērojama ļoti 
augsta temperatūra – 40  vai pat 41 grāds. Savukārt 
biežākās komplikācijas ir pneimonija, saslimšana 
ar kuru pat mūsdienās var beigties letāli. "Ventspil-
nieks.lv" apkopoja vecās labās vecmāmiņu receptes, 
kuras sen jau sevi apliecinājušas par neuzvaramām 
līderēm cīņā ar gripu.

Gripa solās būt  
īpaši neganta.  
Kā sevi pasargāt?

P 
irmie un gal-
venie drošības 
pasākumi gripas 
sezonas laikā ir 
neatrasties vie-

tās, kur pulcējas daudz 
cilvēku, ģērbties atbilstīgi 
laika apstākļiem un regu-
lāri mazgāt rokas. Ja tādas 
iespējas darba dienas laikā 
nav, aptiekās nopērka-
mi speciāli antibakteriālie 
līdzekļi roku tīrīšanai, kuri 
derēs tikpat labi. Vēl epi-
dēmijas laikā noteikti jāat-
ceras par tādiem līdzek-
ļiem kā sīpols un ķiploks.

• Sīpolu un ķiploku šķī-
dumu eļļā var pilināt degu-
nā (pa 2–3 pilieniem katrā 
nāsī vairākas reizes dienā).

• Var sasmalcināt 2–3 
ķiploka daiviņas un pusi 
neliela sīpola, masu 
sajaukt, ielikt nelielā trau-
ciņā un ieelpot ne pārāk 
patīkamo aromātu – 10 
reizes dziļi ieelpojot gan 
ar degunu, gan muti. 
Procedūru atkārto 3–4 rei-
zes dienā.

• Pret saaukstēša-
nos palīdz pretvīrusu tēja. 

Vienādās daļās sajauc 
melisu, raudenes un kume-
līšu ziedus. Vienu tējkaro-
ti maisījuma ieber termo-
sā, aplej ar glāzi verdo-
ša ūdens, 30–40 minūtes 
nostādina, tad izkāš. Dzer 
pa glāzei 3–4 reizes dienā, 
saldinātu ar medu.

• Organisma aizsarg-
spēkus un noturību pret 
vīrusinfekcijām stiprina 
alvejas sulas un medus 
maisījums. Vispirms 2–3 
paprāvas alvejas lapas uz 
12 dienām ieliek ledusska-
pī. Pēc tam no tām izspiež 
sulu, attiecībā 1:2 sajauc 
ar medu un vēl 5–7 die-
nas nostādina istabas tem-
peratūrā. Jūtot tuvojamies 
saaukstēšanās slimību vai 
gripas draudus, 3–5 dienas 
lieto pa ēdamkarotei no 
rītiem un vakaros.

Tuvojoties gripas laikam, 
īpašus noteikumus vēlams 
ievērot arī uzturā. Gada 
aukstajos mēnešos vai-
rāk jāpievēršas gaļas ēdie-
niem, īpaši jēra gaļai, kas, 

Nerimstoša mērķtiecība, cieša pārliecība par saviem 
spēkiem un neapsīkstošas darba spējas – šķiet, tas 
visspilgtāk raksturo AS “Baltijas Ekspresis” darbību 
laikā, kad valstī konkurence kravu pārvadājumu jomā 
kļūst arvien nežēlīgāka, taču tranzīta nozares grūtajā 
laikā uzņēmuma ir izdevies izdzīvot. Nevis tikai izdzī-
vot, bet arī turpināt uzplaukt un attīstīties. 

Jubilejas gads – rekorda 
gads ar izrāvienu 
miljona apmērā

P 
ērn “Baltijas 
Ekspresis” atzīmē-
ja savas pastāvē-
šanas 20. gadadie-
nu. Jubilejas gadu 

izdevās padarīt priecīgu visa 
gada garumā, turklāt gada 
kopējā bilance bija kā lielākā 
dāvana uzņēmuma divdes-
mitgadē un Ziemassvētkos 
ikvienam tā darbiniekam – 
izdevās sasniegt kravu pār-
vadājuma apjoma rekordu, 
un tas nozīmē stabilu darbu 
arī turpmākā nākotnē. 

AS “Baltijas Ekspresis” un 
tā vadītājam – valdes priekš-
sēdētājam Mārim Bremzem – 
rokas nekad nav nolaidušās 
arī laikā, kad kravu pārvadā-
jumu un tranzīta jomā kopu-
mā bija visdziļākā bedre. 
“Grūtības ir nevis jāmēģi-
na pārvarēt, bet noteik-
ti jāpārvar, ja vēlies turpi-
nāt strādāt un attīstīt uzņē-
mumu, lai taviem darbinie-
kiem būtu darbs arī turp-
māk,” uzsver M Bremze. Ar 
tālredzīgu skatu nākotnē un 
neatlaidību jaunu kravu pie-
saistē pērn izdevies sasniegt 
vēl nebijušu rekordatzīmi – 
dzelzceļa kravu pārvadājuma 
apjoms 2018. gadā sasnie-
dza 8,05 mlj. tonnu, tur-
klāt kāpums salīdzinājumā 
ar 2017. gadu ir par veselu 

1 mlj. tonnu! Tātad, salīdzi-
nājumā ar pagājušo gadu 
kopējais kravu pārvadājumu 
apjoms pieaudzis par 13%.

“Pateicos visiem “Baltijas 
Ekspresis” darbiniekiem par 
ieguldīto darbu, sasniedzot 
8 mlj. tonnu pārvadājumu 
apjomu 2018. gadā. Šis rādī-
tājs ir neatlaidīga koman-
das darba rezultāts, pie kura 
mēs 2019. gadā centīsimies 
neapstāties,” uzsver uzņē-
muma valdes priekšsēdētājs 
M. Bremze. 

Uzņēmuma valdes priekš-
sēdētājs stāsta: lai varē-
tu pārvest 8 miljonu tonnu 
kravas iepriekš tika ieguldīts 
milzu darbs darbības attīstī-
bā un paplašināšanā, izvei-
dota ekspluatācijas nodaļa 
Daugavpilī, nomainīts maģis-
trālo lokomotīvju parks uz 
jaudīgākām kravas lokomo-
tīvēm, ieviesta kravu pārva-
dājumus atbalstoša IT sis-
tēma. Īpašs notikums bija 
arī tas, ka jau labu laiku 
“Baltijas Ekspresis” Ventspils 
ostā nogādā kravas līdz ter-
mināļiem pats. Proti, pirmo 
reizi uzņēmuma pastāvēša-
nas 20 gadu ilgajā vēsturē 
“Baltijas Ekspresis” simtpro-
centīgi ar saviem resursiem 

 turpinājums 3. lpp.

Ziemas peldētāju sacensībās 
šomēnes Dampeļos.
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Smiltis uzbrūk
Kāpās pie Dienvidu mola ar katru gadu pie-
aug smilšu sanesumi. LU profesors Jānis 
Lapinskis uzskata, ka gadījumā, ja netiks īste-
noti ierobežojoši pasākumi, smilšu pieplū-
dums varētu sasniegt 1000 kubikmetru gadā.

Vairs nedegradē
Īpašnieks savedis kārtībā ēkas Pils ielā 57 
fasādi, tādējādi mājai atcelts vidi degradē-
jošas un cilvēku dzīvību apdraudošas ēkas 
statuss.

Lasīs e-grāmatas
Ventspils bibliotēkas reģistrētie lietotāji turp-
māk varēs izmantot arī elektronisko grāma-
tu krātuvi.

Ciemosies Zane Jančevska
Aktrise un etnomuzikoloģe Zane Jančevska 
29. janvārī piedalīsies sarunu ciklā “Mana 
mūzikas bibliotēka” Ventspils Galvenajā 
bibliotēkā.

Piešķir finansējumu
Eiropas Komisija piešķīrusi Ventspils biblio-
tēkas “Europe Direct” informācijas centram 
21 675 eiro pasākumu organizēšanai šogad.

Planetārijs atkal darbojas
Pēc ilgāka pārtraukuma darbu atsācis 
Jaunrades nama planetārijs. Observatoriju 
joprojām remontē.

Šķiros arī kapsētās
Pašvaldība izvietos biomasas atkritumu kon-
teinerus arī kapsētās, tādējādi mudinot iedzī-
votājus vairāk šķirot atkritumus.

Laulāties nāksies citur
Dzimtsarakstu nodaļas laulību zālē sācies 
kosmētiskais remonts. Līdz februāra bei-
gām svinīgās laulību reģistrācijas ceremoni-
jas notiks Galvenās bibliotēkas pasākumu un 
izstāžu zālē.

Ar siltumapgādi apmierināti
Sabiedriskās domas pētījumu centra “SKDS” 
aptaujas rezultāti liecina, ka ar centralizētās 
siltumapgādes pakalpojumu kvalitāti apmie-
rināti 72 procenti pilsētnieku.

Mācīsies kopā ar suņiem
29. janvārī Galvenajā bibliotēkā 3 līdz 6 
gadus veci bērni apgūs skaitīšanas iemaņas. 
Nodarbībā piedalīsies arī suņi.

Modernizēs kapsētu
Komunālā pārvalde nolēmusi modernizēt 
Priežgala kapsētu. Tur ierīkos ūdensapgādes 
sistēmu un trīs brīvkrānus. 

Notriekts jaunietis
Pārventā uz gājēju pārejas automašīna 
notriekusi kādu jaunieti. Autovadītājs skaid-
rojis, ka jaunietis uz ielas parādījies pārāk 
strauji, nedodot iespēju nobremzēt.

Gripa traucē “ēnošanu”
Atlikta speciālistu “ēnošana” Ziemeļkurzemes 
reģionālajā slimnīcā. Gripas epidēmijas 
dēļ slimnīcas nodaļās noteikti apmeklētāju 
ierobežojumi.

Privātīpašniekiem jāuzmanās
Pašvaldības policija aicina pilsētniekus pie-
vērst vairāk uzmanības sava īpašuma drošī-
bai, jo pilsētā aktivizējušies zagļi.

Atkal deg
Sestdien Tērauda ielā atkal aizdegušās divas 
dārza mājiņas.

Narkodīleris iesēdināts
Narkotiku tirgonim, kurš apreibinošās vielas 
pārdeva netālu no pilsētas slimnīcas, pie-
spriesti četri gadi cietumsoda.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

“Bezkompromisa tiesiskums” un “taisnā tiesa”
“Kāds mūsu valstī var būt “tiesiskums”, ja pat tiesa pazemo 
pensionārus un citus, kas nav juridiski izglītoti. Tas nav tais-
nīgi. Manai sievasmātei, kundzei lielos gados, nesen viens 
krāpnieks izkrāpa mašīnu. Viņa bija izrakstījusi “parādzīmi”, 
kur ķīlā bija mašīna. Kaut gan darījums bija tīrā krāpniecī-
ba. Bet tiesa lēma par labu tam krāpniekam...”

(No ventspilnieka Riharda ieraksta “Facebook” 23. janvārī)
• • •

L 
ai cik ciniski un banāli tas arī neizklausītos, tiesa ir lēmu-
si atbilstoši beidzamā laika jauno politisko spēku sludi-
nātajam “bezkompromisa tiesiskumam”. Un, protams, 
tas ne vienmēr nozīmē, ka viss ir vienlaikus “tiesiski” un 
arī “taisnīgi”. Īsumā ievadā aprakstītais gadījums bijis 

šāds: kundze aizņēmusies no kāda kaimiņos dzīvojoša kunga 
nieka 250 eiro, solot atdot pēc mēneša. Un piekritusi, ka tiek 
oficiāli noformēta “parādzīme”, kur ķīlā ir mašīna. Ne jau jauns 
“Mercedes”, protams, bet, vienalga – mašīna. Kas tirgū maksā 
apmēram tūkstošus trīs. Naudu kundze laicīgi atdot nav varēju-
si, tāpēc “labestīgais kaimiņš” nodevis parādzīmi kādam savam 
juristam, tā teikt, “izpildei”. Un izrādījies, ka viss ir pilnīgi liku-
mīgi un tiesiski, jo parādzīmē melns uz balta rakstīts: ja neat-
dosi, mašīna nost. Tiesa lēma atbilstoši notariāli apstiprinātajam 
un parādzīmē ierakstītajam. Vai taisnīgi? Noteikti nē. Vai tiesis-
ki? Noteikti jā.

Droši vien, ka “taisnīgi” būtu, ja “labestīgais kaimiņš” vai nu 
pagarinātu naudas atmaksas laiku, nepaņemtu vairāk nekā tos 
nieka 250 eiro, vai arī vispār piedotu kaimiņienei. Jo, pirmkārt, 
kaimiņiene taču, turklāt sirma kundze. Otrkārt, naudiņu vajadzēja 
ātri un, visticamāk, kundze arī pavisam drīz atdotu tos nieka 250 
eiro. Treškārt, 250 eiro jau nav nekāda mirstamā vaina. Un, vis-
beidzot, nav adekvāta ķīla pret šo aizdoto summu. Taču – ja mēs 
pieturamies pie “bezkompromisa tiesiskuma”, tad kaimiņam pilnī-
gi noteikti bija visas tiesības atprasīt naudas vietā ķīlu, ja termiņš 
nokavēts. Un tieši tā arī lēma tiesa.

Būtībā šis patiešām nejaukais piemērs rāda, ka bieži vien pub-
liskajā telpā sludinātais “bezkompromisa tiesiskums”, kas būtu 
taisnīgs un visiem pieņemams, nebūt tāds nav. Diemžēl lielāko-

ties, atdodot savas balsis par “tiesiskuma un taisnīguma” sludi-
nātājiem, varam pamatīgi iebraukt auzās. Jo “tiesiskums” nozīmē, 
ka likumam nav izņēmuma, ka nodarījums (vai, kā šajā gadījumā, 
neveikli noslēgts līgums), pat ja izdarīts nejauši, nesaprotot sekas 
vai tās vispār neapzinoties, ir un paliek nodarījums. Savukārt “tais-
nīgums” būtu kas pavisam cits. Tātad – ir jautājums: ko īsti mēs gri-
bam? Un kā mūsu vienlaikus gribēto “tiesiskumu un taisnīgumu” 
realizēt? “Taisnīgums” savā būtībā ir visnotaļ abstrakts jēdziens, 
tāpat kā “sirdsapziņa” (kura minētajā piemērā “labestīgajam kai-
miņam” pilnīgi noteikti bijusi izslēgta pavisam). Savukārt “tiesis-
kums” jau pēc definīcijas nozīmē noteiktas normas, robežas un 
likuma burtu.

Kā ar šo dilemmu tikt galā? Laikam jau nevis uzticēties tiem, 
kas sola šos abus brīžiem nesavienojamos jēdzienus apvienot, bet 
gan pašiem būt uzmanīgiem, ievērot likumus un neuzticēties kāda 
labestīga kaimiņa dotajam solījumam. Un tad nebūs kā mūslai-
ku slavenākajam “disidentam” Ansim Ataolam Bērziņam, kuram 
jāapelē pie nācijas sirdsapziņas par to, ka, lūk, ļaunais prezidents 
nav viņu apžēlojis un izlaidis no cietuma kameras pirms laika, kaut 
arī pats taču nav ne ievērojis likumus, ne arī bijis likumpaklausīgs 
gan nodarījuma brīdī, ne pēc tam... Un šajā gadījumā, ja mēs rau-
gāmies stingri “tiesiski”, tad neapžēlot “dziesminieku” Ansi Ataolu 
bija visnotaļ pareizs lēmums – tas radītu precedentu. Un tad jebku-
rā nākamajā gadījumā atkal būtu jālemj, kurā brīdī dauzīt logus ar 
bruģakmeni drīkst, bet kurā – pavisam noteikti nedrīkst? Kurā brīdī 
logu dauzīšana ir “viedokļa paušana” un “attieksme”, kas nav 
sodāma, bet kurā – prasts un vulgārs huligānisms? Kurš logu dau-
zītājs uzskatāms par “disidentu”, bet kurš ir vienkāršs huligāns? 
Un kurš būs tas, kas to izvērtēs – nevis pēc likumā ierakstītā, bet 
gan pēc acu krāsas vai nevainīgā skatiena? Tāds, lūk, jautājums. Jā, 
varbūt cienītā Anša Ataola un aprakstītās kundzes gadījums nebija 
īsti “taisnīgs”, taču – “tiesisks” noteikti. Tātad atliek vien pašiem 
sev noformulēt – kādu valsti mēs vēlamies: kur tiesa tiek spriesta 
“pēc acīm” un iedomāti “taisnīgi”, vai tomēr – pēc likuma burta, 
tātad – “tiesiski”. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

BATL: Nozare no "Latvijas dzelzceļa" 
sagaida procesu efektivizāciju 
«Aizvadītais gads bija pagrieziena punkts dzelzceļa kravu pārvadā-
jumiem, kad nozarei izdevās atgūties no lejupslīdes, kuras zemākais 
punkts tika sasniegts 2017.gadā. Līdz ar to sapriecāties par pērnā 
gada izaugsmi ir pāragri, jo šī ir nozare, kas šobrīd ir atkarīga no 
daudziem ārējiem riskiem un iekšēju faktoru radītiem trūkumiem 
tranzīta koridorā,» norāda biedrības "Baltijas asociācija – Tranzīts un 
loģistika" (BATL) valdes loceklis Ivars Landmanis.

Kā 
piemēru Landmanis min 
to, ka uzņēmuma "Latvijas 
dzelzceļš" nepietiekami 
efektīvā procesu organizē-
šana un monopolstāvokļa 

noteikšana brīvos tirgus apstākļos mazina 
Latvijas konkurētspēju starptautiski.

Tāpat BATL satrauc tas, ka "Latvijas dzelz-
ceļš" nepietiekami pievērš uzmanību izde-
vumu un investīciju projektu efektivitā-
tei, kas attiecas arī uz brīvostām. «Mēs 
jau daudzkārt esam pauduši sašutumu par 
procesu neefektivitāti, kuru rezultātā pie-
aug izmaksas, kas tiek segtas uz nozares 

un klientu rēķina, nevis uz 
paša koncerna. Tā rezultā-
tā Latvija zaudē konkuren-
cē reģionā ar citām valstīm, 
un lai to amortizētu, savus 
ienākumus spiesti samazi-
nāt tiešie kravu piesaistītāji, 
stividori ostās, nereti strādājot uz zaudēju-
mu robežas.»

Tranzīts ir viena no nozīmīgākajām taut-
saimniecības nozarēm valstī. Tāpēc ir svarīgi 
nezaudēt tās potenciālu, bet tieši pretēji – to 
attīstīt, uzsver BATL valdes loceklis.

Landmanis atzīmē, ka šobrīd par nozari 

atbildīgās ministrijas vienai no prioritātēm ir 
jābūt tranzīta koridora izmaksu samazināju-
mam, kā rezultātā Latvijai būs vieglāk konku-
rēt ar kamiņvalstīm, it īpaši jaunu kravu veidu 
piesaistē. Tas ir svarīgi, ja vēlamies uzla-
bot sadarbību ar esošajiem (t.sk.Baltkrieviju) 
partneriem un uzrunāt citus tirgu. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!



Nr.  3 (95)  2019.  gada 25.  janvār is Aktuāli /  3

Ar kritiku neskopojās arī ZZS valdes priekš-
sēdētājs Armands Krauze, kurš pauda; “Ja 
ņem vērā to, ko jaunā koalīcija ir sagata-
vojusi un ierakstījusi deklarācijā, tad varē-
tu pavisam droši prognozēt, ka nākamgad, 
tātad 2020. gadā, Latvijā ir gaidāma krīze, 
smaga krīze.” Tiesa, ZZS jau pirms balsoju-
ma solīja, ka ļoti kritiski vērtēs visus jau-
nās valdības darbus un ieceres. Taču, ņemot 
vērā valdības deklarācijā rakstīto par liegumu 
padomju režīma augstākā līmeņa nomen-
klatūras darbiniekiem ieņemt valstiski nozī-
mīgus amatus, ZZS nostāja ir saprotama. 
Šādas izmaiņas varētu smagi skart vairā-
kus politikas “smagsvarus”, kā, piemēram, 
Jāni Urbanoviču (“Saskaņa”), Andri Ameriku 
(“Gods kalpot Rīgai”), Augustu Brigmani 
(ZZS) un jo īpaši zaļzemnieku lieldraugu  
Aivaru Lembergu. Turklāt tieslietu ministrs 
Jānis Bordāns solījis visu juridiski pareizi 
noformēt tā, lai, piemēram, bijušie kompar-
tijas un komjaunatnes sekretāri nedrīkstē-
tu kandidēt Saeimas un pašvaldību vēlēša-
nās, nedz arī būt Saeimas un valdības iecel-

tos amatos – piemēram, ministri, Augstākās 
Tiesas, Ģenerālprokuratūras, Valsts kontroles 
vadībā, kā arī valsts uzņēmumu padomēs. 

Šobrīd Krišjāņa Kariņa valdībai ir stabils 
vairākums Saeimā (61 balss),  koalīcijas pār-
stāvji ir visnotaļ optimistiski par jaunās val-
dības spējām īstenot iecerētos darbus, tur-
klāt koalīcija jau pierādījusi savu spēju rast 
kompromisa risinājumus. Par to liecina kaut 
vai Saeimā neievēlētā Nacionālās apvienī-
bas biedra Imanta Parādnieka iecelšana par 
Ministru prezidenta padomnieku demogrā-
fijas politikas jautājumos. Atgādināsim, ka 
Parādnieka iecelšana amatā bija viena no 
vēlmēm, pie kuras NA turējās ar vienkārši 
apbrīnojamu spītību. Iepriekš Krišjānis Kariņš 
pat bija piedāvājis valdībā veidot demogrāfi-
jas lietu ministra amatu, taču  “KPV LV” uzstā-
ja uz jaunu ministru amatu neveidošanu un 
potenciālie partneri šo prasību ņēma vērā.

Savukārt Valsts prezidents Raimonds Vējonis 
Ministru Kabineta pirmajā svinīgajā sēdē uzru-
nā ministriem pauda – lai stiprinātu sabiedrī-
bas uzticību politiķiem un politiskajam proce-
siem, valdībai jārīkojas ātri un izlēmīgi, neaiz-
mirstot par vēlētājiem dotiem solījumiem. 

Beidzot Latvijai ir valdība! 
Kas mūs sagaida? Ministru prezidents Krišjānis Kariņš (Jaunā Vienotība)

Finanšu sistēmas sakārtošana; tiesiskuma stiprināšana; OIK 
atcelšana; demogrāfiskās situācijas uzlabošana; reģionā-
lā reforma.

Aizsardzības ministrs Artis Pabriks (Attīstībai/Par!)
Aizsardzības budžets vismaz 2% apmērā no IKP; līdz 2022.gadam visap-
tveroša valsts aizsardzības sistēma, iesaistot visas ministrijas; valsts kiber-
drošības un kiberaizsardzības spēju stiprināšana; ilgtermiņa ieguldījumi 
NBS kaujasspēju attīstībā.

Tieslietu ministrs Jānis Bordāns (JKP)
Bezkompromisa tiesiskums un likuma vara; lietu izskatīšanas ilguma 
samazināšana tiesās, novērst iespējas novilcināt tiesu procesus; stipri-
nāt advokatūras atbildību, maksātnespējas uzraudzības sistēmu; plašāka 
ārpustiesas strīdu izskatīšana, izvērtēt jaunas tiesas izveidošanu komerc-
strīdu jomā.

Ārlietu ministrs Edgars Rinkēvičs (Jaunā Vienotība)
Stingras Latvijas ģeopolitiskās orientācijas uz Rietumiem saglabāšana; 
sarunās par nākamā perioda ES budžetu aizstāvēt Latvijas pozīciju par 
kohēzijas, lauksaimniecības un enerģētiskās neatkarības finansējumu; aiz-
stāvēt Latvijas un tās pilsoņu intereses “Brexit”; uzturēt sankciju politiku 
pret Krieviju, līdz tā ievēros starptautiskās tiesības.

Ekonomikas ministrs Ralfs Nemiro (KPV LV)
OIK likvidēšana, ievērojot tiesiskuma principus; veicināt Krievijas dabasgā-
zei alternatīvu piegādes avotu attīstību; izvērtēt imigrācijas politiku dar-
baspēka problēmu risināšanai; jauns īres tiesību regulējums, lai veicinātu 
īres mājokļu tirgus attīstību.

Finanšu ministrs Jānis Reirs (Jaunā Vienotība)
Pasākumi, lai izpildītu “Moneyval” rekomendācijas cīņā ar naudas atmaz-
gāšanu; minimālās algas un neapliekamā ienākumu minimuma celšana; 
neapliekamā minimuma ieviešana galvenajam mājoklim; nākamās vidē-
jā termiņa nodokļu politikas izstrāde.

Iekšlietu ministrs Sandis Ģirģens (KPV LV)
Iekšlietu struktūru resursu attīstīšana, t.sk. uzlabojot cīņu pret terorismu 
un ekonomiskajiem noziegumiem; pabeigt Austrumu robežjoslas izbūvi; 
“Moneyval” ziņojumā ietverto rekomendāciju izpilde, lai cīnītos ar nau-
das atmazgāšanu.

Izglītības un zinātnes ministre Ilga Šuplinska (JKP)
Turpināt izglītības satura reformu; īpašu uzmanību pievērst ES pierobežas 
skolu saglabāšanai; pilnveidot atalgojuma modeli un turpināt pedagoģis-
kā personāla algu palielināšanu; mazināt studiju fragmentāciju, sekmēt 
labāku, tostarp ārvalstu, pasniedzēju piesaisti.

Kultūras ministre Dace Melbārde (NA)
Atalgojuma palielināšana kultūras nozarē; mākslu vidusskolu moderni-
zācija, nacionālās kultūras institūciju stiprināšana; Nacionālās koncert-
zāles projekta sākšana, Latvijas laikmetīgās mākslas muzeja veidošanas 
modelis.

Labklājības ministre Ramona Petraviča (KPV LV)
Ilgtermiņa valsts atbalsta programma ģimenēm ar bērniem, dzimstības 
veicināšana un ekonomiskās migrācijas mazināšana; minimālā valsts 
pensiju un pabalstu līmeņa palielināšana; deinstitucionalizācijas procesu 
nostiprināšana; vērtēt sociālās aprūpes darbinieku atalgojuma palielinā-
šanas iespējas.

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrs Juris Pūce 
(Attīstībai/Par!)
Līdz 2021.gadam vietējo pašvaldību reforma, apvienojot pašvaldības, vēr-
tēs otrā līmeņa pašvaldību ieviešanu; stimulēt valsts tiešās pārvaldes ies-
tāžu funkciju pārcelšanu ārpus Rīgas; jauns atkritumu apsaimniekošanas 
plāns, depozīta sistēmas ieviešana.

Satiksmes ministrs Tālis Linkaits (JKP)
Vērtēt lielo ostu pārveidošanu par valsts kapitālsabiedrībām; izvērtēt dzelz-
ceļa elektrifikācijas projekta īstenošanu ierobežotā apjomā, “Rail Baltica” 
projekta īstenošana; autoceļu atjaunošana un finansēšanas modeļa pilnvei-
de; izvērtēt iespēju atvērt autoceļu uzturēšanas tirgu citiem uzņēmumiem.

Veselības ministre Ilze Viņķele (Attīstībai/Par!)
Ilgtspējīgs veselības aprūpes finansēšanas modelis, obligāti iekļaujot visus 
Latvijas iedzīvotājus; finansējuma un strādājošo darba algu palielinājums; 
zāļu pieejamības uzlabošana un cenu samazināšana.

Zemkopības ministrs Kaspars Gerhards (NA)
Veicināt pāreju uz taisnīgu ES lauksaimniecības atbalsta maksājumu sistē-
mu; nepieļaut lauksaimniecībā izmantojamās zemes platību samazināša-
nos; izvērtēt iespējas samazināt PVN svaigai gaļai, zivīm, olām un piena 
produktiem.

Avots: LETA

Krišjāņa Kariņa ministru 
kabinets un prioritātes

nodrošina kravu pārvadājumus un kopš aprī-
ļa patstāvīgi nodrošina vagonu nogādāšanu 
izkraušanai līdz saviem klientiem – Ventspils 
ostas termināliem. Ja vēl aprīlī Ventspils sta-
cijā padoto vagonu skaits bija vien 1273, tad 
rekordmēnesī decembrī jau tika padoti 12 
reižu vairāk jeb 14 289 vagoni. 

M. Bremze skaidro, ka pērnvasar augus-
tā apstrādātais kravu apjoms ir īpaši nozī-
mīgs vēl kādā ziņā: “”Baltijas Ekspresis” ļoti 
pārliecinoši apliecināja saviem esošajiem 
klientiem un arī potenciālajiem sadarbības 
partneriem, ka ir spējīgs strādāt ļoti droši 
un uzticami, un īsā termiņā nogādāt ievē-
rojamu daudzumu kravas līdz klientu pri-
vātiem pievadceļiem. Lūk, salīdzinājumam 
skaitļi. “Baltijas Ekspreša” 2018.gadā uzrā-
dītais kravu apgrozījums ir faktiski līdzvēr-
tīgs visa (!) Igaunijas dzelzceļa tranzīta kravu 
pārvadājumu apjomam un sastādīja nepil-
nus 20% no visa kravu apgrozījuma “Latvijas 
dzelzceļš” pārvadājumu tīklā. Tātad, tā ir pat 
jau vairāk nekā viena piektā daļa no kopē-
jā tirgus apjoma! Tas ir ļoti daudz tādam 
uzņēmumam, kāds esam mēs. Īpaši vēlos 
uzsvērt mūsu uzņēmuma lomu jau pieminē-
tajā kravu transportēšanā uz Ventspils ostas 
termināliem. “Baltijas Ekspresis” ir kļuvis par 
absolūtu līderi pārvadājumos Ventspils virzie-
nā, jo faktiski Ventspilī ienākošie septiņi no 
10 kravas vilcieniem ir tieši mūsu – “Baltijas 
Ekspreša” kravas vilcieni.”

Jubilejas gads – rekorda gads 
ar izrāvienu miljona apmērā

 turpinājums no 1. lpp.

 turpinājums no 1. lpp. Ļoti būtiska nozīme ir pērn veiktā loko-
motīvju parka atjaunošana un papildinā-
šana ar jaunām lokomotīvēm, jaunākā no 
tām tieši gada izskaņā. Turklāt jauno, 2019. 
gadu «Baltijas Ekspresis» iesāka ar īpaša 
ekspresvilciena braucienu, kas no Daugavpils 
līdz Ventspilij bez lokomotīvju brigādes 
nomaiņas Jelgavas stacijā atveda kravas 
sastāvu ar bruto svaru 5,436 tūkst. tonnas. 
Brauciena ilgums bija deviņas stundas!

Protams, panākumi nebūtu bez galvena-
jiem darba veicējiem – cilvēkiem. Uzņēmumā, 
kurā vēlas strādāt daudzi un kurā nodarbi-
na augstākās profesionalitātes un pieredzes 
speciālistus, ir arī solīds atalgojuma līme-
nis, kas ir krietni virs vidējā valstī. Tāda ir arī 
uzņēmuma vadības politika – novērtēt savus 
darbiniekus personīgi un atbilstoši ieguldī-
jumam. Tieši tādēļ ik pusgadu tiek sumināti 
«Baltijas Ekspreša» labākie dīzeļlokomotīves 
mašīnisti un palīgi visās ekspluatācijas noda-
ļās, viņiem pasniedzot diplomus un arī nau-
das prēmijas. Daugavpils dīzeļlokomotīvju 
ekspluatācijas daļā pagājušā gada otrajā pus-
gadā par labākajiem atzina dīzeļlokomotīves 
mašīnistu Jevgeņiju Volinščikovu un palīgu 
Mihailu Lukjanovu, Ventspils dīzeļlokomo-
tīvju ekspluatācijas daļā – dīzeļlokomotīves 
vadītāju manevru darbos Sergeju Ribakovu, 
mašīnistu kravas kustībā Sergeju Skuteli un 
mašīnista palīgu Ruslanu Akimovu, savu-
kārt Jelgavas daļā – dīzeļlokomotīves mašī-
nistu Igoru Kononoviču un palīgu Aleksandru 
Grigorjevu. 
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LATVIJĀ

Nabadzības risks  
apdraud 23% Latvijas  
iedzīvotāju
2017. gadā Latvijā nabadzības riskam 
bija pakļauti 446 tūkstoši jeb 23,3% 
iedzīvotāju – par 1,2% vairāk nekā 
gadu iepriekš. Vislielākais nabadzības 
riskam pakļauto iedzīvotāju īpatsvars 
bija Latgalē (39,2%), bet no sociālajām 
grupām – vientuļie seniori vecumā virs 
65 gadiem (74%), nepilnās ģimenes ar 
vienu pieaugušo un bērniem (32,6%), 
personas no 50 līdz 64 gadu vecumam 
(31%) un daudzbērnu ģimenes ar trim 
vai vairāk bērniem (20,5%).

Iesniedz likumprojektu  
par domes atlaišanu
Vides aizsardzības un reģionālās attīs-
tības ministrija (VARAM) pēdējās die-
nās pirms valdības nomaiņas iesniegusi 
Ministru Kabinetā Rīgas domes atlaiša-
nas likumprojektu. Tā mērķis ir novērst 
situāciju, kad Rīgas dome pieļauj neli-
kumīgu rīcību un nenodrošina likumos 
noteikto pašvaldības funkciju izpildi. 
Lēmumu pieņems jaunā valdība.

Graustiem – dūmu  
detektori un apsardze?
Rīgas dome strādā pie priekšlikumu 
izstrādes, kas nākotnē valstī īpašnie-
kiem uzliktu par pienākumu graustos 
uzstādīt dūmu detektorus vai nodro-
šināt šo objektu fizisku apsardzi. Šādi 
priekšlikumi gan vispirms būs jāska-
ta atbildīgajās ministrijās, Ministru 
Kabinetā un Saeimā, taču šādai iecerei 
esot atbalsts. 

Lobē 200 mlj. eiro  
armijas iepirkumā
Iepirkumā par 200 mlj. eiro vērtu 4x4 
taktisko bruņotu automašīnu piegādi 
Latvijas armijai, aizsardzības minis-
tra Raimonda Bergmaņa (ZZS) ārštata 
padomnieks Ģirts Kalniņš lobējis viena 
pretendenta ienākšanu Latvijā, turklāt 
ar ideju par kopuzņēmuma veidoša-
nu, bet konkursa norises laikā inte-
resējies par iespējām mainīt izvēlē-
tās iepirkuma procedūras gaitu. Viņš 
paralēli meklēja iespējas pārtraukt 
tehnikas iegādes procedūru, ziņo LTV 
“De facto”.

Nezina savas pacientu  
tiesības
Latvijas iedzīvotāju zināšanas par 
pacientu tiesībām ir vājas, secināts 
Veselības ministrijas pētījumā. 51% 
iedzīvotāju, turklāt lielākā daļa daļēji, 
atzīst, ka pārzina pacienta tiesības, bet 
tikai trešdaļa jeb 36% iedzīvotāju un lie-
lākā daļa daļēji zinātu, kur sūdzēties par 
nekvalitatīvu pakalpojumu. Īpaši slik-
ti veselības aprūpes sistēmā orientējas 
jaunieši vecumā no 18-24 gadiem.

Braunam balva  
par mūža ieguldījumu
“Zelta mikrofona 2019” balvu par mūža 
ieguldījumu Latvijas mūzikas attīstībā 
šogad pasniegs leģendārajam kompo-
nistam Mārtiņam Braunam, kurš ir iko-
niskās un himniskās dziesmas “Saule. 
Pērkons. Daugava” autors.

Ārzemju tūristu  
par 10,2% vairāk
Latvijas viesnīcās un citās tūristu mītnēs 
pērn viesu pavadīto nakšu skaits palie-
linājies par 8,5%, sasniedzot 5,019 mlj. 
cilvēku. Ārvalstu tūristu skaits audzis par 
10,2%, sasniedzot 3,502 mlj. viesu.

pēc austrumtautu klasifikācijas, ir pati karstā-
kā, un ūdensputnu gaļai – tā satur taukus, kas 
liek “uzliesmot” mūsu iekšējai ugunij. Toties 
cūkgaļa ir „auksts” produkts, tāpēc tās paga-
tavošanai sarkanos un melnos piparus var 
īpaši netaupīt.

Ieteicamas arī putras un trekni produkti. 
Pirmām kārtām – kausēts sviests, kuram, kā 
apgalvots ājurvēdā, ir ne tikai sildošs, bet arī 
ārstniecisks efekts atšķirībā, piemēram, no 
parastā sviesta, kas, pēc austrumu klasifikā-
cijas, ir salds un tātad – atvēsinošs produkts.

Īpaši veselīgi šajā laikā ir C vitamīnu satu-
rošie augļi un dārzeņi, to skaitā arī dzērve-
nes, upenes, aronijas, citrusaugļi, kurus ietei-
camāk ēst ar visu miziņu, arī eksotiskie kivi, 
avokado.

Nostiprināt imunitāti palīdzēs arī karsta 
vanna rokām. Atveseļojošais efekts ir gluži 
tāds pats kā kāju vannai. Viss, kas procedūrai 
nepieciešams, – lai krānā būtu karsts ūdens 
un 20 minūtes brīvā laika. Jāatrota augstāk 
piedurknes un rokas līdz elkoņiem jāpaliek 
zem ūdens strūklas. Ūdens sākotnējā tem-
peratūra patīkami silta (38–39 ºC). Tad 10 
minūšu laikā to pakāpeniski paaugstina līdz 
42–43 ºC, kas jau skaitās karsts ūdens, un 

Gripa solās būt īpaši neganta.  
Kā sevi pasargāt?

patur zem tā rokas vēl 5–7 minūtes. Pēc tam 
tās nosusina sausas un uzvelk siltu vilnas svī-
teri ar garām piedurknēm.

Atcerieties, ka gripai, ko izraisa A tipa 
vīruss, inkubācijas periods ir 1–2 dienas, bet 
B un C – 3–4 dienas. Parasti gripa sākas ar 
ļoti augstu – 38–40 grādu temperatūru. Bez 
temperatūras un lielā nespēka cilvēku nomo-

ka stipras galvassāpes, ķermenis ir gluži kā 
salauzts, jo sāp visi muskuļi un locītavas, acis 
ir apsarkušas un asaro, seja uztūkst. Kolīdz 
parādījušies pirmie gripas simptomi, slimnie-
kam jāliekas gultā, jo pati daba mūs iekār-
tojusi tā, ka, ieņemot horizontālu stāvok-
li, organisms tūlīt pat mobilizē visus spēkus 
cīņai ar slimību. 

Barikāžu laika piemiņas pasākumi notika Ugālē, Užavā, Usmā, taču Ventspils pilsētā tādu nebija. Taču Ventspilī 1991.gada jan-
vāra barikāžu laikā Apvienotās pašaizsardzības un koordinācijas padome organizēja un koordinēja simtiem ventspilnieku dalību 
Latvijas valsts neatkarības nosargāšanas pasākumos Rīgā. Vai tiešām ventspilnieki nav pelnījuši atceres brīžus par tām skarba-
jām dienām, kad izšķīrās Latvijas valsts liktenis? Kāpēc tāda nevērība pret šiem mūsu tautai tik nozīmīgajiem notikumiem?

Kur barikāžu laikā atradās Aivars 
Lembergs? Laiks pateikt patiesību

I 
espējams, atbilde uz šo jautājumu meklē-
jama četru Ventspils pilsētas domes depu-
tātu iesniegumā Aivaram Lembergam, 
kurā toreizējam Ventspils izpildkomite-
jas priekšsēdētājam tiek uzdoti vairāki 

viņam neērti jautājumi par 1991. gada janvā-
ra barikāžu laika notikumiem. 

Iespējams, zināmu skaidrību viesīs Ģirta 
Valda Kristovska, Aivja Landmaņa, Ivara 
Landmaņa un Daces Kornas iesniegumā 
minētie fakti, kā arī "Ventspilnieks.lv" apko-
potā informācija.

1991. gada janvārī uz barikādēm Rīgā 
devās simtiem ventspilnieku. Lai gan Aivars 
Lembergs vēlāk stāstīja, ka 1991. gada jan-
vārī ir strādājis, mobilizējis cilvēkus to dalī-
bai barikādēs Rīgā, fakti to neapliecina. Naktī 
no 13. uz 14. janvāri, situācijā, kad Aivars 
Lembergs ir izpildkomitejas vadītājs, viņš bari-
kāžu atbalsta pasākumos nepiedalījās. Bez 
Aivara Lemberga līdzdalības, Ventspils deputā-
tu padomes priekšsēdētāja Bruno Jurševica un 
pilsētas Izpildkomitejas priekšsēdētāja viet-
nieka Andreja Zalāna vadībā tika izveidota 
Apvienotās pašaizsardzības un koordinācijas 
padome, kurā darbojās no LTF ievēlētais depu-
tāts Juris Krilovs, LTF Ventspils nodaļas priekš-
sēdētājs Māris Pamše, kā arī Ventspils rajona 
deputātu padomes  priekšsēdētāja vietnieks 
Krists Skuja. Aivara Lemberga vārda koor-
dinācijas padomes sastāvā nav. Vēl vairāk, 
ne Apvienotās pašaizsardzības un koordinā-
cijas padomes dalībniekiem, ne LR Augstākās 
Padomes, Ministru Padomes un Latvijas 
Tautas frontes vadībai Ventspils izpildkomite-
jas priekšsēdētāja Aivara Lemberga atrašanās 
vieta nebija zināma.

Toties 1991. gada 2. februāra "Ventas Balsī" 
rakstā “A. Lemberga vizīte Beļģijā” (autore: E. 
Melngalve) minēts, ka: “Laikā no 15. – 22. jan-
vārim pilsētas IK priekšsēdētājs LR AP depu-

tāts A. Lembergs uzturējās Beļģijā, apmeklē-
ja Briseli un Antverpeni. Vizītes ievirzi notei-
ca, pirmkārt, LR AP, kura deva vairākus uzde-
vumus sakarā ar sarežģīto situāciju Latvijā. 
Otrkārt – Ventspils ekonomiskās intereses pil-
sētas uzņēmumu ārējo sakaru jomā, izmanto-
jot Antverpenes ostu. A. Lembergam bija vai-
rākas tikšanās ar žurnālistiem, sabiedrības un 
biznesa pārstāvjiem, kā arī pieņemšana pie 
Antverpenes mēra. Beļģijas laikrakstos parā-
dījās vairākas intervijas ar Lembergu (plašākā 
Antverpenes lielākajā laikrakstā HET NIEUWS 
BLAD 18.01.), kur viņš informēja Beļģijas 
sabiedrību par stāvokli Latvijā. Pēc atgrieša-
nās Rīgā, A. Lembergs sniedza informāciju LR 
AP vadībai par veikto darbu.”

Tomēr jau tolaik izdevuma “Latvijas 
Jaunatne” žurnāliste Ināra Egle (publikāci-
ja: “Aivars Lembergs: “Nevajag mani kai-
tināt!””) 1991. gada 3. maijā rakstīja: “Ar 
Ventspils pilsētas izpildkomitejas priekšsē-
dētāju Aivaru Lembergu šāgada janvārī noti-
ka kāda mīklaina lieta. Pirms asiņainās svēt-
dienas Lietuvā viņš pēkšņi aizbrauca it kā 
atvaļinājumā, bet, kā vēlāk ziņoja laikraksts 
“Ventas Balss”, patiesībā bijis Beļģijā.”

Aivars Lembergs toreiz netika pilnvarots 
kādam īpašam uzdevumam; to savulaik 
rakstiski apstiprināja AP priekšsēdētāja viet-
nieks Andrejs Krastiņš, norādot, ka Aivars 
Lembergs no AP nav saņēmis ne mutisku, ne 
rakstisku uzdevumu, ne pilnvaras pārstāvēt 
Latvijas valsti ārpus valsts robežām. Arī AP 
izdoto lēmumu un uzdevumu arhīvos šāds 
deleģējums nav atrodams; tādu neatminas 
arī Latvijas Republikas Augstākās Padomes 
priekšsēdētāja vietnieks Dainis Īvāns. Arī 
tālaika Ministru Padomes priekšsēdis Ivars 
Godmanis ir atzinis, ka viņš barikāžu laikā 
Lembergu nav sūtījis ne uz Beļģiju, ne kādu 
citu ārvalsti.

Kā apliecina Beļģijas Karaliskās bib-
liotēkas pārstāvji, viņu laikrakstu arhīvos 
(t.sk. iepriekšminētajā HET NIEUWS BLAD) 
par 1991.gada janvāra laiku nav atrodama 
neviena intervija, pat ne niecīgākais Aivara 
Lemberga pieminējums, lai gan par situā-
ciju Baltijas valstīs tolaik rakstīts esot diez-
gan daudz. 

Lielāka skaidrība netika iegūta arī 2017. 
gadā Latvijas Televīzijas organizētajās “1:1” 
debatēs, kad Aivars Lembergs uz jautājumu 
par viņa atrašanās vietu barikāžu laikā atbil-
dēja, ka esot atradies nevis Beļģijā, bet gan 
Nīderlandē, Roterdamā.

Var jau teikt, ka tie ir sen pagājušu dienu 
notikumi, tomēr skaidrības viešana tajos ir 
nepieciešama. Tādēļ ar nepacietību gaidī-
sim, kādas atbildes tiks sniegtas uz Ventspils 
domes opozīcijas deputātu iesniegumā uzdo-
tajiem jautājumiem. Lūk, tikai daži no tiem:

• Kur 1991. gada janvāra barikāžu laikā 
uzturējās tā laika Ventspils pilsētas izpild-
komitejas priekšsēdētājs Aivars Lembergs?

• Kāpēc Ventspils pilsētas Apvienotās paš-
aizsardzības un koordinācijas padome nebija 
informēta par Ventspils pilsētas izpildkomite-
jas priekšsēdētāja Aivara Lemberga atraša-
nās vietu, kāpēc netika pildīti Ventspils pil-
sētas izpildkomitejas priekšsēdētāja pienā-
kumi valstij tik izšķirošanās 1991. gada jan-
vāra dienas?

• Vai Aivara Lemberga sacītais, ka 1991. 
gada barikāžu laikā viņš esot atradies 
Roterdamā, Nīderlandē, atbilst patiesībai? 
Kādi ir dokumentāli pierādījumi, kas aplieci-
na šo faktu? 

• Kādas ir kādreizējā Ventspils pilsētas 
izpildkomitejas priekšsēdētāja un LR AP 
deputāta A.Lemberga morālās un ētiskās tie-
sības būt apbalvotam ar 1991. gada Barikāžu 
dalībnieka piemiņas zīmi? 



Nr.  3 (95)  2019.  gada 25.  janvār is Aktuāli  /  5

Svarcēlāji cer uz 4-5 
ceļazīmēm

Ventspils svarcēlāju komanda cer izcī-
nīt 4-5 ceļazīmes dalībai 2020. gada 
vasaras olimpiskajās spēlēs Tokijā. 
Kvalifikācijas cikls sāksies šogad. 
Ceļazīmes automātiski iegūs astoņi 
labākie svarcēlāji savās svara kategori-
jās, kamēr iepriekšējos ciklos ceļazīmes 
tika sadalītas komandu cīņās un Latvijas 
sportistiem parasti bija jācer uz īpaša-
jiem ielūgumiem.

17. uzvara pēc kārtas
BK “Ventspils” svinēja jau 17. uzva-

ru pēc kārtas Latvijas – Igaunijas bas-
ketbola līgas čempionāta spēlēs, šoreiz 
rekord garās sērijas kārtējo panākumu 
svinot savās mājās – pārliecinošs panā-
kums ar 88:67 pār Tallinas «TalTech”.

Grīva un Bortaščenoka 
uzvar “Katrīnas kausā”

Kuldīgā notikušajā “Katrīnas kausā” 
vieglatlētikā telpās uzvaras svinē-
ja ventspilnieces Māra Grīva tāllēkšanā 
(6,36 m) un Ildze Bortaščenoka kārtslēk-
šanā (4,10 m). Kārtslēkšanā otrās vie-
tas Marekam Ārentam un Anetei Jetei 
Meierei, bet trešā tāllēkšanā bija Rūta 
Kate Lasmane.

VeA trešā uzvara sezonā
Pie trešā panākuma Latvijas 1. līgas 

čempionātā tikuši Ventspils Augstskolas 
(VeA) futzālisti, kuri savā laukumā ar 4:3 
pārspēja Saldus komandu. Divus vārtus 
VeA labā guva Ivans Jeļica. Kopvērtējumā 
VeA ar 9 punktiem ir ceturtie.

Pārliecinošs revanšs  
par sakāvi

Pārliecinošu revanšu svinēju-
ši Ventspils volejbolisti, kuri Latvijas 
Nacionālās 1.līgas čempionāta spēlē 
savā laukumā ar 3-0 (25:12, 25:22, 
25:12) apspēlēja “Jēkabpils Juniori/JSS”. 
Kopvērtējumā ventspilnieki ar 17 punk-
tiem ieņem 3. vietu. 

“VENTA 2002” attālinās  
no līderiem

Otro zaudējumu pēc kārtas Junioru 
attīstības hokeja līgā piedzīvoja “VENTA 
2002”, kas viesos ar 4:7 piekāpās 
“Prizma” vienībai. Ventspilnieki bija 
vadībā, taču otrajā periodā zaudēja čet-
rus vārtus. Summā Ventspils klubs jau 
ir attālinājies no līderiem Daugavpils 
“Dinaburga” par septiņiem punktiem.

Baltijas kausā divas bronzas
Ventspils loka šāvēji no kluba 

“Odisejs” izcīnīja divas bronzas meda-
ļas savās mājās notikušajā Baltijas 
kausa izcīņā. Kompaktloka klasē tre-
šie bija Sergejs Meļeškevičs un Janeta 
Grīnvalde. Komandu sacensībās sudrabs 
olimpiskā loka klasē Dāvim Blāzem, 
bronza kompaktloka klasē – Sergejam 
Meļeškevičam. 

Pastiprinās ar Latvijas 
izlases pussargu

Divi jauni spēlētāji pievienojušies FK 
“Ventspils”. Tie ir Latvijas izlases pus-
sargs Jevgeņijs Kazačoks, kurš pērn spē-
lēja RFS un pirms tam divas sezonas bija 
līderis Jūrmalas “Spartakā”, un talan-
tīgais 22 gadus vecais pussargs Ingars 
Sarmis Stuglis, kurš uz Ventspili pārcēlies 
no “Spartaka”.

SPORTA ZIŅAS

Pilsētas sapošanā ieguldīts ne mazums pūļu, šim nolūkam izlietoti milzīgi pašvaldības budžeta (lasi – mūsu kā nodokļu mak-
sātāju) līdzekļi. Parkos un skvēros regulāri jāstāda desmitiem tūkstošu puķu, jāizgaismo katrs stūrītis ar rotājumiem, jāizbūvē 
jaunas laipas un jāievelk apgaismojums, galu galā jānobruģē vēl nenobruģētās ielas, jānodzēš no sienām svaigākos grafiti. Dar-
ba dienestiem netrūkst, bet pašvaldībai galvassāpes regulāri sagādā cilvēki, kuriem tas viss acīmredzot neiet pie sirds. Pilsētā 
pieaudzis vandālisma līmenis, it īpaši nelāga bijusi pagājušā gada nogale, kad Ziemassvētkos pilsētas centrā atkal uzliesmoja 
huligānisms.

Ventspils pilsētas pašvaldība bez darba esošos ventspilniekus iecerējusi iesaistīt sabiedrisko darbu veikšanā pilsētā. Pašvaldības 
un Nodarbinātības valsts aģentūras parakstītais sadarbības līgums paredz, ka bezdarbnieki, kuri tiks iesaistīti sabiedriskajos 
darbos, tukšā nepaliks un to darīs kā algotu darbu, taču samaksa būs tikai nedaudz augstāka kā savulaik tā dēvētajā "simtlat-
nieku” programmā, informēja pašvaldībā.

Vandālisma sērga – 
galvassāpes pašvaldībai

S 
ociālajos tīklos pilsētnieki regulāri 
dalās ar kārtējo negatīvo atgadī-
jumu. Piemēram, vasaras mēne-
šos ik pa laikam kādam nepatīk 
krāšņo ziedu kompozīcijas liela-

jos puķu podos uz ielu stūriem vai piekār-
tos uz tilta margām, puķes izmētājot un 
podus – apgāžot. Tas, ka no pilsētas puķu 
dobēm regulāri pazūd ziedu stādi, ir niķis tik 
sens kā pasaule. Tāpat kā pavasarī pa kluso 
saplūkti narcišu un tulpju pušķi. Kronis visam 
bija notikums, kad pirms pāris gadiem kāds 
dārzkopības mīlētājs no skvēra aiznesa tur 
nesen iestādītos rododendrus, kuri pilsētai 
izmaksāja diezgan dārgi...

Daudz lielāks posts ir tad, kad burlaki ķeras 
pie infrastruktūras objektiem. Īpaši skar-
ba atbildīgajiem dienestiem bija pagājušā 
gada nogale. Gan pašvaldības vadība, gan 
tās uzņēmums “Komunālā pārvalde” vērsās 
pie ventspilniekiem ar lūgumu palīdzēt tikt 
galā ar sērgu. Pēdējo mēnešu laikā Ventspils 
pilsētā bija vērojams vandālisma faktu skai-
ta ievērojams pieaugums, kad sabojāti dažā-
di infrastruktūras objekti un pilsētu rotājošie 
elementi. Ne pārāk efektīvu rezultātu spēja 
dot arī pašvaldības policija. Tādēļ pilsētas tēvi 
nu jau publiski atklāja bēdīgo statistiku un 
bija spiesti aicināt ventspilniekus būt mod-
riem un ziņot par novērotiem bojājumiem un 

nekārtībām, bet visvairāk – tieši par to izrai-
sītājiem – vandāļiem. “Tā kā Ventspils pilsē-
ta plešas vairāk nekā 55,4 tūkstošu hektāru 
platībā, visu infrastruktūru neizdodas apse-
kot īsā laikā. Tāpēc aicinām iedzīvotājus būt 
saprotošiem un ziņot pārvaldei vai atbildīga-
jiem dienestiem par novērotiem bojājumiem 
un nekārtībām,” skaidroja “Komunālās pār-
valdes” pārstāve Sigita Znotiņa.

Pacietības mērs bija pilns pēc pēdējā van-
dālisma viļņa, kas uzjundīja tieši Ziemassvētku 
laikā. Svētki atbildīgajiem dežūrdienestiem ir 
pagājuši nemierīgi – pludmales akvaparka, 
Enkuru parka un Riņķa ielas teritorijā notiku-
ši vandālisma akti, kur tika izdemolētas vai-
rākas laternas, atkritumu urnas un elektrības 
sadales skapji. Taču šoreiz paveicās, jo kādā 
nejaušā brīdī pašvaldības policijai gadījās trā-
pīties vandāļiem ceļā un tos aizturēt. Izrādās, 
tā bija desmit jauniešu liela grupa, kas ar 
šādām izklaidēm aizrāvusies jau ilgāku laiku.

Kad vēlāk par to savā tā dēvētajā iknedē-
ļas preses konferencē vietējiem medijiem 
klāstīja Aivars Lembergs, paužot gandarīju-
mu par vandāļu noķeršanu, viņš atklāja pilsē-
tas problēmas dziļo būtību. Atklājās, ka pērn 
vien tādā nelielā pilsētā kā Ventspils aizturē-
tas sešas (!) vandāļu grupas, kuru vidū bija 
43 (!) nepilngadīgas personas. Piemēram, 
26. decembrī aizturēto mazo huligānu grupā 

bija jaunieši vecumā no 12 līdz 16 gadiem. 
Iespējams, jaunieši par “piemēru” ņēmu-

ši pilsētā pazīstamo visatļautību, kas paras-
ti paliek nesodīta. Piemēram, vietējās paš-
valdības brašie vīri ik pa laikam parādās 
uzmanības centrā, savārot ziepes un pēc tam 
ar “zvans draugam” palīdzību tiek izpestī-
ti nesodīti. Bet varbūt ar tādām nodarbēm 
aizraujas tikai tādēļ, ka šai jauniešu grupai 
vienkārši nav ko darīt? Katrā ziņā pedago-
giem, speciālistiem un galu galā arī pašval-
dībai darba vēl daudz, lai nekas tāds vairs 
neatkārtotos. Pilsēta lepojas ar daudzajiem 
interešu izglītības punktiem un vairākiem 
desmitiem pulciņu, sporta skolu ar iespējām 
trenēties visdažādākajos sporta veidos, galu 
galā ir vēl daudz citu iespēju, kur sakarīgi 
pavadīt brīvo laiku. A.Lembergs norāda uz 
vecākiem, lai tie vairāk pieskata savus bēr-
nus un neizdemolētu pilsētā radītās vērtības. 
Taču patiesībā par to ir jāpadomā arī pašai 
pašvaldībai: par to, ka pašu veidotajā sistē-
mā kaut kas līdz galam nav kārtībā. Civilizētā, 
cilvēcīgā un inteliģentā vidē nevienam nebū-
tu iemesla nodarboties ar šādu huligānismu. 
Galu galā Ziemassvētkos aizturētā banda 
nebija vienīgais gadījums. Ja gada laikā par 
šādiem nodarījumiem aizturētas sešas gru-
pas, to vairs nevar norakstīt tikai uz sakritību 
un nevīžīgu vecāku sirdsapziņas. 

Pilsētas iecere – bezdarbniekus 
nodarbināt sabiedriskajos darbos

P 
ašvaldība šādu soli skaidro kā pozi-
tīvu piemēru cīņai pret bezdarba 
līmeni, kas pilsētā šobrīd ir 4,4%. 
Algoti pagaidu sabiedriskie darbi, 
pēc domes Ekonomikas nodaļas 

paustā “ir aktīvais nodarbinātības pasākums 
bezdarbniekiem darba iemaņu iegūšanai un 
uzturēšanai, veicot sociāla labuma darbus”. 
Algotos pagaidu darbus īsteno pašvaldībās, 
biedrībās vai nodibinājumos bez nolūka gūt 
peļņu, uzsver pašvaldība.

Ventspils pilsētā bezdarbniekus algo-
tos sabiedriskos darbos plānots nodarbi-

nāt vairākās pašvaldības iestādēs vai kapi-
tālsabiedrībās, īpaši tajās, kur nepiecieša-
mi darbinieki nodarbēs, kurās trūkst strā-
dājošo mazāk “populārās” jomās jeb tā 
dēvētie melnstrādnieki. Piemēram, šādus 
sabiedriskos darbus veiks pašvaldības iestā-
dē “Komunālā pārvalde”, Ziemeļkurzemes 
reģionālajā Ventspils slimnīcā, Ventspils pil-
sētas Sociālajā dienestā, tāpat arī Ventspils 
muzejā, pilsētas Izglītības pārvaldē un pat 
Kultūras centrā. 

Tiesa, ne kuram katram bezdarbniekam 
būs iespēja piedalīties. Šāda iespēja nopel-

nīt būs tiem bezdarbniekiem, kuri, pašval-
dības ieskatā, bojā pilsētas bezdarba situā-
cijas kopbildi. Pasākumā var piedalīties tikai 
tie bezdarbnieki, kuri nesaņem bezdarbnieka 
pabalstu vai vismaz sešus mēnešus reģis-
trēti Nodarbinātības valsts aģentūrā, vai ir 
reģistrēti bezdarbnieka statusā mazāk par 
sešiem mēnešiem, bet vismaz 12 mēnešus 
nav strādājuši.

Tomēr atalgojumu maksās nevis pašvaldī-
ba, bet gan valsts. Saskaņā ar noslēgto vie-
nošanos, aģentūra katru mēnesi finansēs 
19 darbavietas. Pagaidu darbos 12 mēnešu 
periodā bezdarbniekus varēs iesaistīt ne ilgāk 
kā četrus mēnešus līdz 60 gadu vecumam vai 
ne ilgāk kā sešus mēnešus 60 gadu vecuma 
slieksni sasniegušos un pārsniegušos vents-
pilniekus. Algā par paveikto darbu bezdarb-
nieki saņems no valsts aģentūras samaksu 
200 eiro apmērā “uz rokas”.

Runājot par kopējo bezdarba situāciju 
Ventspils pilsētā, līmenis ir pieaudzis līdz 
4,4%, kā pašvaldība mīl uzsvērt, darbspējas 
vecumā. Bezdarbnieku rindas papildinājuši 
vēl pārdesmit bez darba palikušie ventspil-
nieki. Kopējais skaits gan vēl ir zem tūkstoša 
– pirms nedēļas tas bija 938 personas. Arvien 
pilsētā ir izteikts darba roku trūkums specia-
litātēs, kurās nepieciešamas īpašas prasmes 
un zināšanas. Pašlaik joprojām pieejamas 15 
brīvas vakances gan gāzmetinātājiem, gan 
mehāniķiem un elektronikas montētājiem. 
Nepieciešami arī 12 automobiļu vadītāji, 11 
būvinženieri, augstskolā – desmit vadošo 
pētnieku vakances. 

Republikas mēroga pilsētu vidū Ventspils 
arvien ir pa vidu. Priekšā ir Rīga (3,1%), 
Valmiera (3,2%), Jelgava (3,4%) un Jūrmala 
(3,9%), bet aiz Ventspils seko Jēkabpils 
(5,6%), Liepāja (6,1%), Daugavpils (7,1%) 
un Rēzekne (9,1%). 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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Taču to nepārprotami apliecina sacensību 
protokols. 

Te gan jāņem vērā, ka sasniegumam ir 
solīda priekšvēsture – jau divus gadus Nataļja 
ir aktīva ziemas peldētāju kluba “Ventspils 
Jūras lauvas” dalībniece, kur meistarībā un 
salcietībā viņu apmācījis kluba veterāns un 
daudzu starptautisku sacensību laureāts 
Fridons Pipija. Starp citu, abi godalgotas vie-
tas izcīnījuši arī valsts mēroga sacensībās, kas 
janvāra sākumā aizritēja tepat Dampeļos, bet 
tagad kopā ar citiem kluba biedriem gatavo-
jas atklātajam Latvijas XV Ziemas peldēša-
nas čempionātam. Tas mēneša beigās notiks 
Liepājā. Nataļja uz čempionātu  pošas ar  
apņemšanos – pārkalt  sudrabu zeltā...

LIRISKA UN MĒRĶTIECĪGA
“Ja ko esmu iecerējusi, gari nedomāju, 

bet ķeros klāt un daru. Un mērķi parasti arī 
sasniedzu,” peldētājai tas šķiet pašsaprota-
mi, jo patstāvība un atbildības sajūta pret 
sevi un citiem no mazām dienām ieaudzināta 
ģimenē.  Par mērķtiecību un daudzpusīgajām 
interesēm savā raksturā Nataļja visvairāk pateicīga tēvam 
Anatolijam, kurš pats ir ar tām ļoti bagāts. Jaunībā viņš kā 
autoceltņa vadītājs no tālās padomju Udmurtijas nosūtīts uz 
Latviju,  lai būvētu  Rīgas HES.  No mātes latgalietes Nataļjai 
tikusi liriskā stīga – viņa mīlējusi runāt un lasīt dzeju, un no 
Puškina priekš savas jaunākās meitas pat “aizņēmusies” dzej-
nieka sievas vārdu – Nataļja.

“Vecāki bija ļoti viesmīlīgi, mūsu dzīvoklī Salaspilī ģimenes 
draugi ieradās kopā ar bērniem, un mēs tad, mātes mudinā-
ti, bieži vien sev un pieaugušajiem par prieku spēlējām teāt-
ri – tāpat, kā tas ticis darīts Puškina laikā,” Nataļja atceras, 
ka bērnības priekus dalījusi ar māsu, kurai vecāki izvēlējušies 
arī  laikam kāda neparasta literāra personāža vārdu – Rubina.

TĀLREDZĪGĀ JAUNĪBAS PATSTĀVĪBA
“Divpadsmit gadu vecumā ģimenes apstākļi saveidojās 

tā, ka mēs ar mammu pārcēlāmies uz Ventspili. Tēvs pali-
ka Salaspilī, ar viņu joprojām uzturu sirsnīgas attiecības, bet 
māte, diemžēl,  no dzīves aizgāja pirms divdesmit gadiem. 

Ne mirkli nejūtos vīlusies, ka pārnācām uz Ventspili. 
Jaunības gadi jebkurā vietā var būt ir skaisti, bet manējie 
turklāt bija piepildīti ar personīgajā dzīvē patstāvīgi pieņem-
tiem un reizēm diezgan radikāliem  lēmumiem, kas tagad, 
no gadu attāluma vērtējot, brīnumainā kārtā gandrīz vien-
mēr izrādījušies pareizi,” pie tādiem Nataļja pirmām kārtām 
pieskaita centienus iegūt labu izglītību. Ar smaidu atcero-
ties, ka viņai laikam piemīt paredzēšanas spējas, jo Baltijas 
Starptautiskajā akadēmijā neklātienē iegūtās zināšanas uzņē-
mumu vadības specialitātē lieliski noder tagadējā amatā. 

“Strādāt un mācīties nebija ne vienkārši, ne viegli, taču 
man patīk izaicinājumi – jebkurā situācijā meklēt un atrast 
risinājumus, pie tam nekad nezaudējot optimismu,” Nataļja 
pieļauj, ka  tam pamatā ir pieradums kopš bērnības uztu-
rēt sevi labā fiziskā formā un vingrināties prāta asumā.  Jau 
Salaspilī vecāki viņu mudinājuši dalībai mākslas vingroša-
nas un šaha spēles pulciņos, kurus meitene apmeklējusi ar 
patiku. 

IZBAUDOT  CILVĒCISKO ATTIECĪBU KRĀŠŅUMU
“Ar laiku sapratu, ka tas tomēr nav priekš manis. Taču ir 

palicis pieradums neļauties garīgam un fiziskam laiskumam, 
meklēt un atrast interesantus un derīgus vaļaspriekus, ko līdz 
šim arī nepārtraukti daru. Ieguvums ir ne vien konkrētas pras-
mes, bet to apgūšanas procesā iemantotie  domubiedri un 
draugi,” Nataļja ir priecīga, ka vecāki viņai iemācījuši novērtēt 
un izbaudīt, Antuāna de Sent-Ekziperī vārdiem runājot, “cilvē-
ku savstarpējo attiecību krāšņumu”.

Iztikai un vēlāk dēla Aleksandra audzināšanai un skološa-
nai vajadzējis meklēt labāk apmaksātu darbu, tāpēc nācies 
strādāt par pārdevēju tirgū, apkalpot videonomas klien-
tus, apgūt skaistumkopšanas līdzekļu tirgošanu uzņēmējas 
Ievas Plaudes veikalu ķēdē “Kolonna”. Pieredze noderējusi, 
2001. gadā sākot strādāt  parfimērijas un kosmētikas veikalā  
“Douglas” un kļūstot par tā vadītāju. 

ATBILDĪGĀ PATSTĀVĪBA
“Mums ir izveidojies neliels, bet lielisks kolektīvs, kas 

nemitīgi cenšas papildināt zināšanas, jo skaistumkopšanas 
līdzekļu un palīgierīču klāsts nemitīgi atjauninās, tāpēc roka 
vienmēr jātur uz nozares progresa pulsa,” Nataļja to pirmām 
kārtām attiecina uz sevi, pilnveidojot ne vien profesionālās 

zināšanas, kas “prasās būt vismaz ķīmijas 
bakalaura līmenī”, apgūstot latviešu valodas 
smalkākās nianses un dialektu savdabības, 
papildinot angļu valodas prasmes, lai saru-
nā ar klientu varētu iziet arī ārpus profesio-
nālās terminoloģijas. Ir bijuši mēģinājumi un 
panākumi, ielauzoties franču mēlē, bet tā bez 
praktiskas pielietošanas sākusi pačibēt. 

“Diemžēl, līdzīgi kā daudzi mani tautie-
ši, neloloju cerības iemācīties tēva dzimto 
udmurtu valodu un mātes latgaliskās izrunas, 
jo viņiem ģimenē ērtāk šķita sazināties krie-
viski, kā to darīja vairākums no toreiz māk-
slīgi veidojamās “padomju tautas”. Tāpēc 
manos dokumentos norādīta nevis vecāku, 
bet krievu tautība, tāda tā ir arī dēlam, kaut 
gan abi esam Latvijas pilsoņi. Aleksandrs 
ir ieguvis augstāko izglītību un strādā Rīgā 
loģistikas specialitātē, kādu laiku ir pieda-
lījies ziemas peldēšanā, bet tagad trenējas 
boksā. Viņš ir mans vismīļākais cilvēks, ar kuru lepojos un uz 
kuru vienmēr varu paļauties,” Nataļjai prieks, ka dēls gudri 
ir izmantojis viņam atvēlēto patstāvību, tāpat kā to savulaik 
centusies darīt viņa. 

SVĒTAVOTA BRĪNUMS
“Kaut gan no tēva dzimtās valodas esmu iegaumējusi tikai 

nedaudzus vārdus, Udmurtijas apciemojums pirms dažiem 
gadiem kopā ar viņu un citiem tuviniekiem man sagādāja 
negaidītu un ļoti patīkamu pārdzīvojumu, kuru atceros jopro-
jām. Uztveru to pat kā zināmu brīnumu,” Nataļja stāsta, ka 
citu tūrisma objektu vidū viņiem ieteikts apmeklēt leģendāru 
ledusauksto svētavotu un iegremdēties tajā. 

“Nomaļā vietā meža vidū uzmeklējām mazu guļbūvi. Tās 
iekšpusē bija ierīkots miniatūrs baseins, kam ledusaukstu 
ūdeni deva pazemes avots. Tas bija siltā vasaras dienā un 
šķita gandrīz vai ārprāts tajā iekāpt. Esmu cilvēks, kas spēj 
saņemties, un to izdarīju. Joprojām nezinu, vai šis ūdens tie-
šām bija dziedinošs, vai arī garīgu un fizisku labsajūta radīja 
uzdrīkstēšanās to izbaudīt, bet pacēlums saglabājās pat pēc 
atgriešanās Ventspilī, gribējās tādu piedzīvot vēl un vēlreiz.

 Tā kā pilsētas apkaimē ledusauksti svētavoti man nebija 
zināmi, pievērsu uzmanību informācijai vietējā laikrakstā. Tur 
bija rakstīts, ka Dampeļos oktobrī uz sezonas atklāšanu pul-
cējas ziemas peldētāji, un viņu vidū pat ir kāda man pazīsta-
ma sieviete. Tālākais priekš manis bija likumsakarīgi. Ierados, 
bez kādas sagatavošanās vairākkārt iegremdējos Ventā, jaut-
rā kompānijā atsilu pirtiņā un sapratu, ka esmu starp savē-
jiem, lai gan “roņu” sastāvs vecuma, dzimuma un izskata 
ziņā bija raibu raibais,” Nataļja stāsta, kā turpinājumā sev 
raksturīgajā tiešumā uzrunājusi Fridonu, lūdzot viņai palīdzēt 
apgūt peldētprasmi.

”Sākumā treniņi notika baseinā, vasarā pārgājām uz 
Būšnieku ezeru un drīzi vien pie rokas piestiprinātais tālum-
mērītājs rādīja, ka bez apstāšanās varu nopeldēt 1300 
metru,” Nataļja atzīst, ka tas lielā mērā bijis talantīgā trene-
ra nopelns, kura padomos labprāt ieklausījušies arī citi “roņi”. 

MUNDRUMA BATERIJAS UZLĀDĒ JŪRĀ
“Nu jau divus gadus ierastā nepacietībā gaidu svētdienas, lai 

norunātajā laikā mestos izcirstā āliņģī.  Un pēc tam labsajūtā kopā 

ar citiem ekstrēmā vaļasprie-
ka entuziastiem pasēdētu uz 
lāvas un pie kūpošas ugunspu-
ķu tējas krūzes. Reizēm svai-
gu adrenalīnu gribas noķert 
arī darba dienās, tad sazva-
nāmies un mazā bariņā pus-
dienas pārtraukumā aizlaižam 
uz jūru. Ziemas pelde mun-
druma baterijas uzlādē dažās 
minūtēs! Kolēģes apceļ, ka pēc 
tam es saskarsmē ar klien-
tiem esmu divkārt laipna un 
smaidīga. Varbūt tā patiešām 
ir, jo pašsajūta ir lieliska, novē-
lu tādu katram izbaudīt,” no 
savas pieredzes Nataļja zina, 
ka galvenais ir uzdrošināties, 
pēc tam tas kļūst par pozitīvu 
pieradumu. 

“Ar skaudību raugoties, cik radošs citiem ir darbs, iene-
sīgs bizness vai interesants vaļasprieks, cilvēki bieži vien 
saskumst, ka viņiem nekad tā nesanāktu. Nolaiž rokas, 
nemaz nemēģinot pārbaudīt, vai tiešām tā būs. Man, piemē-
ram, patīk, kā Ventspilī uzstājas bardi, un es izmēģināju savas 
spējas, dziedot karaoke. Esmu sajūsminājusies par veiksmī-
giem kadriem fotoizstādēs, un – arī es tā gribu! – iestājos 
fotopulciņā. Laikam gan maz ir sieviešu, kuras nevēlētos būt 
fotomodeles un, raugiet, es jau pozēju. Tie ir tikai piemēri, 
ekspromti, lai izmēģinātu, kas tev īsti der vai neder, nevis 
turpmākajā dzīvē sūkstītos, ka toreiz varbūt vajadzēja darīt tā 
vai citādi. Izmēģini, un skaidri zināsi!” šai ziņā Nataļjas izlē-
mību var tikai apskaust. 

PASTUMT MALĀ AIZBILDINĀJUMUS
“Katrs varam atrast simtiem iemeslu, kāpēc nav iespē-

jams doties ceļojumā,  pat ja ļoti to gribas. Un ir tikai viens 
veids, kā to izdarīt – pastumt malā aizbildinājumu  simtu 
un braukt,”tieši tādā veidā Nataļja gan individuāli, gan gru-
pās pabijusi Marokā, Turcijā, Grieķijā, Horvātijā, Francijā, 
Vācijā, Spānijā, Čehijā, Krievijā. Tuvākajos plānos ir apmek-
lēt Udmurtiju un varbūt vēlreiz izbaudīt un pārbaudīt ledainā 
svētavota burvību. Nākamais maršruts iecerēts, lai iegremdē-
tos Baikāla dzidrajos ūdeņos, bet pēc tam nopeldētos kādā 
no Gruzijas zilajiem kalnu ezeriem, par kuru skaistumu tik 
daudz lasīts internetā. 

Līdz tam gan jāizdomā, kas uzņemsies aprūpēt trīs mājās 
palikušos orientāliešu šķirnes kaķus, kuri viņai tik mīļi un 
uzticīgi. 

“Bērnībā ļoti gribēju  lielu suni, bet vecāki dzīvoklī atļāva 
turēt tikai mazgabarīta eksemplāru.  Lielo vācu dogu man 
uzdāvināja jau Ventspilī, tūlīt iestājos dzīvnieku aizsardzības 
biedrībā, audzināju un trenēju savu Korallu pēc visiem notei-
kumiem, regulāri piedalījāmies sacensībās un guvām uzva-
ras. Īpaša draudzība Korai bija ar dēlu, taču vareno dzīvnieku 
ātri paņēma slimība. Gribējās, bet neriskēju ņemt citu: pārāk 
daudz laika aizņem darbs, vaļasprieks un sabiedriskie pienā-
kumi. Nevēlos, lai tā dēļ sunim būtu nepilnvērtīga dzīve, viņš 
taču nav vainīgs, ka man tāda aktīva daba. Ar kaķiem tomēr 
vienkāršāk... ” To Nataļja saka it kā pa jokam, bet zemtekstā 
saklausāma atbildība par visu, ko viņa dara. 

Ar pasaules sudrabu skaistuma templī

Pirmās sacensības. Sniegputenī un āliņģī (Nataļja priekšplānā).

Fotosesijā modeļu skolā.
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Uz kalnu!
Beidzot... Beidzot! Beidzot 
lielais slēpošanas kalns (tā 
paša, kura oficiālais nosau-
kums saistībā ar cepurnieka 
kungu tautā arvien tā arī 
nav iegājies, kā cerēts...) 
būs sniegots līdz pašai 
virsotnei un tas nozīmē tikai 
vienu – visi slēpot gribētāji 
jau šajā nedēļas nogalē 
varēs ļauties ziemas sporta 
izpriecām! Piedzīvojumu 
parka lielais slēpošanas 
kalns būs vaļā, sākot ar 
svētdienu, 27. janvāri. Jau 
dienu iepriekš uz kalnu at-
kal varēs doties iesācēji vai 
mazākie ventspilnieki – dar-
bosies iesācēju slēpošanas 
trase, kameršļūkšanas trase 
un ragaviņu kalniņš.

P 
iedzīvojumu parks. 
Jau kopš nedēļas sāku-
ma uz lielā kalna strā-
dāja visi seši sniega 
lielgabali. Kopš pirm-

dienas vakara noritēja inten-
sīvi sniega pūšanas darbi, lai 
sagatavotu slēpošanas trasi un 
arī ventspilnieki beidzot varē-
tu baudīt ziemas priekus pilnā 
apjomā jau šajās brīvdienās. 
Lai sagatavotu sniega segu pie-
nācīgā apjomā, kas nodrošinā-
tu drošu un stabilu slēpošanu, 
nepieciešamas vismaz četras 
dienas, tāpat arī gaisa tempe-
ratūrai ir jāturas stabili -3 grādu 
robežās, ne augstākai. Ja Dieviņš 
būs tā lēmis un turpmāko nedē-
ļu arvien pieturēsies sals, tad jau 
svētdien plānots sākt arī snie-
ga pūšanu distanču slēpošanas 
trasē turpat, blakus kalnam eso-
šajā stadionā.

Bardi. Slāviskās kultūras cie-
nītāju Ventspilī netrūkst gan 
savu tautiešu, gan arī latvie-
šu vidū. Jau 17. gadu pilsē-
tā notiks plašā starptautiskā 
mērogā zināmais krievu dzies-
mu autoru un izpildītāju jeb 
bardu festivāls “Tatjanas diena”. 
Piektdienas vakarā Pārventas 
bibliotēkā notiks autormūzikas 
koncerts, bet festivāla galvenais 
notikums sestdien, kad no plkst. 
16 “Jūras vārtos” uz skatuves 
kāps mākslinieki no septiņām 
valstīm – gan vietējie dziedātāji, 
gan ventspilniekiem pazīstamie 
viesi un tādi, kuri mūsu pilsē-
tā muzicēs pirmoreiz. Tāds būs 
bards no Izraēlas, skanēs dzies-
mas arī poļu un, protams, latvie-
šu valodā.

Platonovs un viņa sievie-
tes. Uz Ventspili atkal pošas 
Liepājas teātris un šoreiz tas 
vedīs izrādi “Platonovs un viņas 
sievietes”. Tā notiks 30. janvāra 
vakarā. Antona Čehova sacerē-
tā darba darbību režisors Dž.Dž.
Džilindžers no 19. gs. pārcēlis uz 
20. gs. 60. gadu ASV. Lugas varo-
ņi slīgst garlaicībā, līdz pēc ilgā-
kas prombūtnes mājās atgriežas 
Platonovs un viņa sieva Nensija, 
saceļot pamatīgu kaislību vētru. 
Ikdienas mieru pārtrauc gan ska-
ļās ballītes, gan Platonova spēja 
savaldzināt ikvienu – viņu ciena 
vīrieši un mīl sievietes. Pārāk mīl. 
Bet cik ilgi tā iespējams turpi-
nāties? Lielisks galvenajā lomā 
ir Egons Dombrovskis, kurš par 
šo lomu saņēma nomināciju kā 
gada aktieris Spēlmaņu naktī. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

1911. gadā mūsu pilsētā ar lielākiem vai mazākiem pārtraukumiem darbojās 3–4 „elektroteatri” (kinoteātri), pāris cirku, bet laiku pa 
laikam Ventspili apciemoja arī kas līdzīgs atrakciju parkam, kura galvenā atrakcija bija karuselis. Janvāra sākumā laikraksti ar jaušamu 
ironiju ziņo, ka ieradies kārtējais „karusels”, proti: „Pēc dažu mēnešu starpbrīža mūs, ventspilniekus, atkal apciemojis „koka zirdziņš”, 
bet šajā reizē ar vēl jo stiprāku mūziku, lai vairāk pievilktu jātniekus un varbūt arī paliktu nepatīkamāks tuvākajiem kaimiņiem ar 
savu ķerkstošu leijerkasti. Tikai šoreiz ar tām šeptēm vairs tik labi „nenokrīt” kā agrāk: zirgu daudz, bet jātnieku maz. Tomēr nedaudzo 
jājēju pulkā var redzēt dažus piedzīvojušus cilvēkus, kuri par savu piecnieku (5 kapeikām) metas koka gabalam virsū un jāj, ka vai dulns 
paliek. Ievēroju kādu sirmu un, pēc apģērba un izturēšanās spriežot, turīgu kungu, kurš, uzcēlis savu zvēra ādas kažoka apkakli, nemaz 
nekāpa ārā no karuseļa kamanām, bet veselas 5 reizes no vietas lika sevi skurbināt no karuseļa.”

Aizgājušo laiku janvāra hronikas

„Ziemeļa blāzma ļoti skaisti bij redzama 
naktī uz 25. janvāri pēc pulkst. 12 pie apvārk-
šņa. Jaukais dabas skats ilga līdz pulkst. 5 no 
rīta”, 1911. gadā vēsta „Ventspils Apskats”.

Liela slidu un mākslas skriešanas sacīkste! 
Jau kopš 20. gadsimta pirmajiem gadiem 
sporta biedrības „Union” Ventspils nodaļa ik 
ziemu atvēra slidotavu savā „sporta dārzā” 
Puherta muižiņas teritorijā (tagad. Lielais 
laukums). 1912. gada 8. janvārī slidotavā pir-
moreiz rīkoja īstas sacensības. Paziņojumā 
atzīmēts, ka „pie slidotavas ierīkotas divas 
plašas apkurināmas istabas, kur sporta mīļo-
tāji var vajadzības gadījumā sasildīties, bez 
tam ierīkots galds, kur var siltu tēju par lētu 
naudu dabūt.”

1913. gada janvāris pārsteidza ventspil-
niekus ar stipru salu, kas bija jo nepatīka-
māks tāpēc, ka zeme bija gandrīz plika. 
Pilsētā strauji auga pieprasījums pēc mal-
kas. „Ventspils Apskats” par to rakstīja: „Šorīt 
termometrs rādīja 15 grā-
dus zem nulles. Lielie rudens 
dubļi būtu novērsti, tikai 
trūkst vēl sniega, kādēļ arī 
ievedumi no laukiem, it īpaši 
malka, vēl diezgan pavāji, jo 
zemniekiem grūti nākas pār-
vest iz meža siltumu pašiem 
priekš sevis, kur nu vēl priekš 
pilsētas.”

1914. gada janvārī laik-
raksti ziņo, ka: „...jauna 
ēka priekš Valsts bankas 
Ventspils nodaļas tiks būvē-
ta šinī pavasarī uz Kuldīgas 
un Lauku ielas stūra. Ēku 
būvēs kronis (t.i., valdība), 
un priekš būves darbiem atvēlēti 300.000 
rubļu.” Minētā ēka, kurā dažādos laikos atra-
dušās dažādas bankas, labā stāvoklī saglabā-
jusies līdz mūsdienām.

1922. gada janvārī streiku pieteica... 
Ventspils krodzinieki! Lai gan, salīdzinot ar 
laiku pirms I Pasaules kara, krogu un trak-
tieru skaits pilsētā bija vairākkārt samazi-
nājies, ar palikušajiem pilnīgi pietika, lai 
„lielum liels skaits Ventspils vīru un puišu 
savus grūti pelnītos grašus atstātu plītnīcās”. 
„Ventas Balss” ziņo, ka krodzinieku streiks 
uzlikto lielo nodokļu dēļ aizsācies Rīgā. Arī 
mūsu pilsētas krodzinieki uzskatīja, ka kopē-
jais nodokļu apjoms – miljons rubļu – ir daudz 
par daudz, un pievienojušies streikotājiem. 
„Vietējo viesnīcu turētāji tamdēļ pārtrauku-
ši tautas atspirdzināšanu ar „dzīvības balza-
mu”...” –ironiski raksta „VB”.

1924. gada janvārī mirusi, kā raksta 
„Ventas Balss”, mūsu pilsētas vecākā iedzī-
votāja Oče Bērtuls. Šī sirmā latviešu māmuļa 
nodzīvojusi pilnus 107 gadus. Varētu būt, ka 
Oče Bērtuls vēl līdz mūsdienām uzskatāma 
par Ventspils iedzīvotāju ilgdzīves rekordisti.

1927. gada janvārī pilsētas valde pārcēlās 
uz jaunām telpām Kuldīgas ielā 2, bijušajā 
Gūtšmita namā, atpirktā par pilsētas naudu. 
„Ventas Balss” raksta: „Valde ar kancleju un 
grāmatvedību atradīsies otrā stāvā. Ērtas un 
platas trepes uzved koridorī, no turienes būs 
ieeja pie pilsētas techniķa. Kasei sevišķi pie-
mērota vieta ar plašu, miera laikos izbūvētu 
velvi – naudas glabātavu. Otrā stāvā būs vēl 
dzimtsarakstu nodaļa, kurai iekārtota tīkama, 
plaša istaba, skolu valde un domes sēžu zāle, 
kas pēc sakārtošanas atstās visai labu iespai-
du. (...) Pilsēta ieguvusi vērtīgu un izdevīgā 
vietā esošu nekustamu īpašumu. Vēl jāpie-
zīmē, ka žogu ap dārzu nama priekšpusē 

nodomāts nojaukt, dārzu nodot pilsētas lie-
tošanā”. Atgādinām mūsu laikraksta lasītā-
jiem, ka šeit runāts par joprojām Kuldīgas 
ielā 2 atrodošos namu, kurā pēc II Pasaules 
kara iekopās padomju milicija, bet no 1991. 
līdz 2009. gadam atradās policija. Skaistais, 
vēsturiskais nams bija nolaists līdz pēdējam, 
taču pēdējā laikā dzirdams, ka kāda valsts 
institūcija gatavojas to restaurēt.

1929. gada janvāra vidū trīs Latvijas kuģi–
ledlauži saņēma īpaši spēcīgus starmešus 
darbam naktī. „Ventas Balss” raksta: „Mūsu 
ledlaužiem „Rotai”, „Krišjānim Valdemāram” 
un „Lāčplēsim” pienāk no Vācijas elektris-
ki prožektori, 380.000 sveču gaismas stipri. 
„Krišjānim Valdemāram” prožektoru uzstādīs 
tūlīt, bet „Rotai” un „Lāčplēsim” pēc dinamo 

mašīnas ierīkošanas.” Savukārt telefona 
tīkla uzlabošanai Ventspils–Rīgas līnijā 
sāk uzstiept jaunus vara vadus, bet tele-
fonu centrālē uzstāda jaunus komutato-
rus no Rīgas.

Kāds ventspilnieks 1929. gada janvārī 
nodevis T. Antmaņa firmas grāmatsietu-
vē izlabošanai 1689. gadā izdotu Bībeli 
latviešu valodā. Senā grāmata ir 7 collas 
(17,5 cm) bieza, iespiesta uz bieza, iztu-
rīga papīra. Laikraksts ziņo, ka unikālā 
Bībele ir ģimenes mantojums, kas tiek 
pārmantots visai īpatnējā veidā; Bībele 
paliek īpašumā tam bērnam, kurš uztu-
rējis un pie kura nomirst pēdējais no 
vecākiem.

1929. gada janvāra beigās Ventspils 
bija sniega bagātākā pilsēta Latvijā – sniega kārtas bie-
zums sasniedza 2 pēdas (vairāk nekā 60 cm). „Dziļā 
sniega dēļ, sākot ar vakardienu, pilsētā pārtraukta katra 
auto kustība. Sevišķi jūtama ir autobusu satiksmes pār-
traukšana ar staciju, jo brist pa dziļo sniegu līdz vairāk 
kā kilometru attālai stacijai nav nez cik patīkami, bet 
maksāt 1,70 latu ormanim ne katram ir pa spējām. Bet 
ormaņi ar kamanām toties priecājas, ka nu reiz, kamēr 
„taksīši” un autobusi spiesti palikt ziemas guļā, pienā-
kusi arī viņu kārta piepelnīties”, raksta „Ventas Balss”.

1937. gada janvārī Latvijas Kultūras fonds Rīgā sarī-
koja plašu latviešu mākslinieku – gleznotāju – darbu 
izstādi. Ar vairākiem darbiem šajā izstādē piedalījās arī 
mūsu pilsētas otas meistari. Izstādes noslēgumā Kultūras 
fonds iegādājās par īpaši vērtīgām un interesantām atzī-
tas gleznas, to vidū arī divu ventspilnieku darbi: Kārļa 
Dannes „Siena kaudzes” un Andreja Šulca „Rīga”. 
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A U N S
Daudz enerģijas un vēlme paveikt lielas lietas, taču jāsargās no 
pārsteidzības, jo tādējādi var rasties pārpratumi, kas vēlāk rūpī-

gi un pacietīgi jālabo. Darbā var būt mainīgas situācijas, kas rada stresu un 
sabango emocijas. Pēc saspringtām darba dienām vislabākā atpūta būs 
mājās kopā ar savējiem. Brīvdienās ielūdz ciemos draugus,.

V Ē R S I S
Ja esi plānojis kādu lielāku pirkumu mājas saimniecībai, tad 
rūpīgi iepazīsties ar piedāvājumu iespējām, lai nesanāk pār-

maksāt. Nebūtu labi uzņemties kredīta vai līzinga saistības, kā arī ļauties 
izpārdošanas drudža kārdinājumiem. Brīvdienās ar ģimeni vari doties uz 
teātri. Savukārt jaunā darba nedēļa sekmīga lietišķiem kontaktiem.

D V Ī Ņ I
Netērē laiku bezmērķīgos burziņos un sabiedriskās aktivitātēs, 
kas nenes labumu. Tā tikai izšķiedīsi enerģiju tukšgaitā, kaut vari 

to likt lietā, lai paveiktu ko lietderīgu. Lielisks laiks, lai kārtotu lietišķas darī-
šanas un īpašuma jautājumus. Svarīga arī attiecību tēma, ģimenē valdīs 
sirds siltums, bet brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

V Ē Z I S
Privātajā dzīvē jāgādā par mieru un saticību, esi pēc iespējas 
vairāk kopā ar savējiem. Prieku sagādās kopīgs kultūras pasā-

kuma apmeklējums, radošas vai sportiskas aktivitātes. Pievērs uzmanību 
bērnu vajadzībām un uzklausi viņu domas. Darbā vai biznesā jauns izrā-
viens. Daži šķēršļi būs jāpārvar, bet mērķi sasniegsi pārliecinoši.

L A U V A
Spoži parādīsi sevi profesionālajā jomā, citi atzīs tavu autoritā-
ti un teiks atzinīgus vārdus. Iespējami negaidīti piedāvājumi un 

karjeras pavērsieni. Tikai nekļūsi iedomīgs un nepieņem to par pašsaprota-
mu, jo darbs tomēr ir ieguldīts. Brīvdienās sagādā kādu jauku pārsteigumu 
mīļotajam cilvēkam – ielūdz uz restorānu vai pasniedz sirsnīgu dāvaniņu.

J A U N A V A
Brīvdienas velti mājas saimniecībai un ģimenei. Iekrājies daudz 
darāmā un arī iepriekš darbu dunā nav sanācis laika tā no sirds 

izrunāties. Var rasties interesantas idejas par interjera pārkārtošanu vai 
nelieliem remontdarbiem. Plāno un organizē. Darbā diezgan liela spriedze 
un situācijas, ko nevari ietekmēt. Neņem visu tuvu pie sirds.

S V A R I
Savējie ir spēks un iepriecinājums. Brīvdienas pavadi ar tuvinie-
kiem – būs smiekli, jautrība un pozitīva enerģiju apmaiņa. Ja esi 

plānojis pārkārtojumus mājoklī, iesaisti ģimeni, darbi ies no rokas un ar 
rezultātu būsi apmierināts. Labs laiks mācībām un redzesloka paplašināša-
nai. Ieklausies, ko cilvēki runā, saņemsi noderīgu informāciju.

S K O R P I O N S
Rūpes par mīļiem cilvēkiem, gādība un atbalsts – centīsies palī-
dzēt savējiem, cik vien spēka. Brīvdienas tā var paiet gluži 

nemanot... Atceries arī par sevi, un to, ka pirms spraigās darba nedēļas 
jāatpūšas. Garāka pastaiga dabā, SPA apmeklējums vai sportiskas nodar-
bes dos jaunu enerģijas lādiņu. Darbā vai biznesā iespējas pavairot peļņu.

S T R Ē L N I E K S
Daudz esi skrējis un rosījies, un varbūt privātā dzīve palikusi 
mazliet otrajā plānā. Ja tā – padomā, kā stiprināt un atsvaidzināt 

attiecības. Brīvdienās sarīko romantisku pasākumu vai izbraucienu. Svarīga 
spēja un vēlme uzklausīt un saprast vienam otru. Nākamajā nedēļā daudz 
pienākumu, bet toties peļņai ir labvēlīgas planētu kombinācijas.

M E Ž Ā Z I S
Māja, ģimene un tradīcijas tev ir svarīgas, taču nevajadzē-
tu mēģināt par varītēm noteikt savu kārtību un savu viedokli 

uzskatīt par vienīgo pareizo. Tādējādi iespējami strīdi, kas sagandē brīvdie-
nas. Labāk visi kopā aizbrauciet pie dabas vai ekskursijā. Iespaidi satuvinās. 
Profesionālajā jomā liela atbildība un svarīgi uzdevumi.

Ū D E N S V Ī R S
Nedēļas nogalē jāsakopj, jāuzpoš un jārūpējas gan par mājokli, 
gan saviem mīļajiem. Piemērots laiks iepirkšanās tūrei un lielāku 

saimniecisko pirkumu veikšanai. Taču visu laiku mājām veltīt nevajadzētu 
– prieku sagādās draugu ballīte vai kultūras pasākums. Jaunajā nedēļā sek-
mīgs periods domubiedru meklējumiem.

Z I V I S
Izej sabiedrībā un piedalies pasākumos, iepazīsies ar interesan-
tiem cilvēkiem, kas vēlāk var kļūt par domubiedriem un sadar-

bības partneriem. Darba vidē daudz emociju, taču arī neliela „villošanās” 
dažkārt nāk par labu un ir stimuls jauniem sasniegumiem. Peļņas jautāju-
miem jāpieiet enerģiski, tad ienākumi vairosies.
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Mamma saka Pēterītim: 
- Ja labi mācīsies, mēs ar tēti 
tev nopirksim velosipēdu, 
bet, ja slikti, tad klavieres.

Jūrnieks raksta savai sievai tele-
grammu: 
“Seši mēneši bez seksa. Tavās inte-
resēs ir sagaidīt mani pie pašām 
kuģa trepēm!” 
Sieva viņam atbild: 
“Seši mēneši bez seksa. 
Tavās interesēs ir nokāpt pa 
kuģa trepēm pirmajam!”

Vīrs ar sievu sēž bārā. Pienāk 
kāda jauna meitene, noskūpsta 
viņu un aiziet. Sieva šokā. “Kas tā 
tāda, un kas te vispār notiek?!”. 
Vīrs nomākts atbild: “Ak, liecies 
mierā, man jau tāpat būs viņai 
jāskaidro, kas tu tāda esi…”

Mīļākais, sadzirdējis, ka vīrs nāk, 
pārlec pāri balkona malai, bet 
rokas vaļā laist baidās. Tā nokarā-
jas līdz rītam. Sētnieks to pama-
na un prasa: “Hei, ko tu tur dari?”. 
Puisis atbild: “Neredzi, karājos!”. 
Sētnieks: “Labi, karājies vien, tik 
pacel kājas. Palaid saslaucīt.”

Sarunājas divas večiņas. 
- Dzirdēju, ka pie tevis mazdēls 
atbraucis? 
- Jā, jau nedēļu ciemojas. 
- Nu un kā, vectēvam palīdz? 
- Palīdz, palīdz, kā nu nē... Vakar 
abi divi vectēva pensiju nodzēra!

Astoņdesmitgadīgs večuks pie 
ārsta: 
- Dakter, nākamajā nedēļā es pre-
cos! 
- Apsveicu! Un cik gadu Jūsu līga-
vai? 

- Divdesmit. 
- Man jūs jābrīdina, ka pārāk liela 
aktivitāte gultā var beigties letāli. 
- Jā, ko tu padarīsi,- mierīgi atbild 
večuks.- Ja viņa nomirs, tad nomirs, 
acīmredzot tāds liktenis.

Galīgi piedzēries vīrs atnāk mājās ar 
kaut kādu meiteni. Sieva atver dur-
vis, bet tas viņai, līgojoties, čukst: 
“Ja kas, tu esi mana māsa…”

No rīta caur blakus lodžijām saru-
nājas divas kaimiņienes. 
- Vai esi apslimusi? No tevis trijos 
naktī aizgāja ārsts… 
- Pietiks runāt stulbības. Kad 
no tevis katru rītu aiziet pulk-
vedis, tas nenozīmē, ka es 
kliedzu, ka karš sācies!!!

Pārdzēris vīrs ved mājās naktī 
draugu: “Tā ir mana virtu-
ve, te vannasistaba, te guļam-
istaba. Te guļ mana sieva. Un 
es esmu viņai blakām…”.

Trīs sievietes nolemj pēc nogurdino-
šas darba dienas iedzert pa glāzītei. 
Vakarpusē noskaidrojas, ka pie vie-
nas nevar, jo viņai mājās nikna 
vīramāte. Otrai ir stingrs vīrs, bet 
trešajai pilns komplekts – vīramā-
te, vīrs un vēl bērni. Tā nu visas 
trīs nolemj doties uz kapsētu – tur 
ir gan soliņi, gan neviens netrau-
cēs. Nākošajā rītā satiekas visu 
triju draudzeņu vīri. 
Pirmais saka: – Ziniet, man liekas, 
ka manai sievai ir mīļākais – viņa 
atgriezās mājās agri no rīta ar mil-
zīgu ziedu pušķi rokā. 
Otrs:- Jā, manējai laikam ir divi 
mīļākie, jo viņa atgriezās agri no 
rīta ar diviem ziedu pušķiem. 
Trešais: – Ar manējo ir pavi-

sam traki – atnāca mājās pilna 
kā mārks, bet kaklā vainags ar 
uzrakstu “ No visas brālības!”

Ārsts jaunajam krievam: 
- Jums lauzta roka. Būs jāliek ģipsis. 
- Kāpēc ģipsis? Liec mar-
moru, es samaksāšu!

- Es vakar mājās atradu 4 beigtas 
mušas,- klasē stāsta Pēterītis – 2 
tēviņus un 2 mātītes. 
Skolotājs par to ir visai skeptisks: 
- Bet kā tad tu noteici to dzimumu? 
- Gaužām vienkārši – 2 bija 
pielipušas pie alus mucas, 
bet 2 pie spoguļa!

Ārsts pacientam: 
- Dzerat? 
- Neatteikšos.

Sieva naktī modina vīru: “Man 
auksts!”. Vīrs atnes otru segu. 
Pēc kāda laika: “Man karsts!”. Vīrs 
attaisa logu. 
Pēc kāda laika, drebošā balsī: “Es 
gribu vīrieti!” Vīrs, noburkšķ:  
“Nu mīļā, kur es divos naktī 
tev vīrieti dabūšu…”

Sievietei nomiris vīrs. Viņa ir sērās. 
Ierodas mīļākais un mēģina viņu 
pierunāt uz TO. 
Sieva: “Nu, kā tu tā, man taču 
tagad bēdas un sēras. Kā tu vispār 
iedomājies…” 
Mīļākais: “Saprotu, dārgā, bet mēs 
to varam darīt lēni un sērīgi!”

Pie psihoterapeita ierodas kāds 
kungs un sāk žēloties: 
- Man nav draugu, neviena paša. Es 
jūtos tik vientuļš, visu pamests. 
Varbūt vismaz jūs man varat 
palīdzēt, resnais blēdi?

MEDIJU ZIŅA. 

Kāds atjautīgs ventspilnieks, izmantojot savu vecāku personas un bankas datus, vairāku gadu garumā ņēmis 
“ātros kredītus” gandrīz 20 kredītiestādēs Latvijā. Kopējā aizņēmumu summa sasniegusi 5500 eiro, tā gan būtu 
vēl lielāka, taču galu galā pat t.s. nebanku aizdevēji atteikuši kredītu izsniegšanu. Aktīvā “finanšu darbība” ar sve-
šiem datiem tika konstatēta vien tad, kad aizdevēji sākuši piesūtīt brīdinājuma vēstules vīrieša vecākiem. Pirmo 
aizdevumu vīrietis ņēmis ar mātes atļauju (tā arī noskaidrojis visu nepieciešamo informāciju), taču tad amats bijis 
rokā. Pašlaik vīrieša sirmie vecāki vērsušies policijā pret dēlu. Ierosināta krimināllieta.

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE. 
Ironiski, ka šajā gadījumā mūsu pilsētas iedzīvotājs izrādījies sirmā pāra miesīgs dēls, taču gadījumi, kad krāpnie-
ku rokās nonāk nepieciešamā personiskā un finanšu informācija, joprojām nav reti. Pavisam nesen kāda sirma 
kundze visu savu bankas un personisko informāciju pa tālruni nodevusi kādam krāpniekam no Lietuvas, jo tas 
solījis, ka uzlabos pensionāres “finanšu stāvokli” dubultā apmērā nedēļas laikā, ieguldot vien 550 eiro “obligāci-
jās”. Zaudēti tika visi sirmās kundzes iekrājumi jau minēto 550 eiro apmērā... Protams, protams, uzticēt visu infor-
māciju svešam cilvēkam nav tas pats, kas dēlam. Bet, būsim godīgi, ja runa ir par naudu...



ОВЕН
У вас много энергии и желание делать большие дела, однако берегитесь 
поспешных решений, потому что они могут привести к недоразумениям, 

которые позднее придется терпеливо исправлять. На работе переменчивая ситуа-
ция, что вызывает стресс. После напряженных рабочих дней лучшим отдыхом ста-
нет время, проведенное дома рядом с близкими. B выходные стоит пригласить в 
гости друзей. 

ТЕЛЕЦ
Если вы планировали крупную покупку, то тщательно ознакомьтесь 
с предложениями, чтобы не переплачивать. Не стоит брать на себя 

кредитные обязательства, а также поддаваться соблазну предлагаемых скидок. В 
выходные можете отправиться с семьей в театр. В свою очередь, новая рабочая 
неделя будет удачной для деловых контактов. 

БЛИЗНЕЦЫ
Не тратьте время на бессмысленные общественные мероприятия, кото-
рые не принесут пользы. Так вы только понапрасну растратите энергию, 

которую можно израсходовать с большей отдачей. Прекрасное время, чтобы ула-
дить деловые вопросы и дела, связанные с недвижимостью. Важна тема взаимо-
отношений, в семье будет царить сердечная атмосфера, свободные представители 
знака могут познакомиться с кем-то представляющим интерес. 

РАК
В личной жизни необходимо позаботиться о спокойствии и взаимо-
понимании, как можно больше времени стоит проводить с близкими. 

Радость вам доставит совместное посещение культурного мероприятия, творческое 
или спортивное времяпрепровождение. Обратите внимание на потребности детей, 
выслушайте их. На работе или в бизнесе – новый рывок. Придется преодолеть неко-
торые препятствия, но вы уверенно достигнете своих целей. 

ЛЕВ
Вы блестяще покажете себя в профессиональной сфере, окружающие 
признают ваш авторитет. Возможны неожиданные предложения и пово-

роты в карьере. Только не зазнавайтесь и не воспринимайте происходящее как само 
собой разумеющееся, все-таки труд вы вложили. В выходные приготовьте сюрприз 
для любимого человека – пригласите в ресторан или преподнесите подарок. 

ДЕВА
Выходные посвятите домашним делам и семье. У вас накопилось много 
дел, к тому же, в суете дней не хватало времени для задушевных разгово-

ров. Могут возникнуть интересные идеи относительно перестановки или небольшо-
го ремонта. Планируйте и организуйте. На работе достаточно напряженный период, 
возникнут ситуации, на которые вы не сможете повлиять. Не принимайте все близ-
ко к сердцу. 

ВЕСЫ
Близкие вселят в вас уверенность и порадуют. Выходные стоит провести 
с семьей – вас ожидают смех, веселье и обмен положительной энерги-

ей. Если вы планировали перестановку, привлеките семью, тогда дело будет спо-
риться, а результат порадует. Удачное время для учебы и расширения кругозора. 
Прислушайтесь к тому, что говорят люди, вы получите полезную информацию. 

СКОРПИОН
Забота о близких и поддержка – вы изо всех сил будете стараться ока-
зать помощь тем, кто вам близок. За этими заботами выходные пройдут 

незаметно. Не забывайте и о себе, о том, что перед напряженной рабочей неде-
лей необходимо отдохнуть. Прогулка на свежем воздухе, посещение SPA или заня-
тия спортом зарядят вас энергией. На работе или в бизнесе – возможность увели-
чить доход. 

СТРЕЛЕЦ
У вас был активный период, и, возможно, личная жизнь отошла на вто-
рой план. Если это так, то подумайте, как укрепить или освежить отно-

шения. В выходные устройте романтическое мероприятие или отправьтесь в поезд-
ку. Важна способность и желание выслушать и понять друг друга. На следующей 
неделе много обязанностей, благоприятная комбинация планет для заработка. 

КОЗЕРОГ
Дом, семья и традиции важны для вас, но не нужно любой ценой устанав-
ливать свои правила и считать свою точку зрения единственно верной. 

По этой причине возможны ссоры, которые могут испортить выходные. Лучше всем 
вместе отправиться на природу или на экскурсию. Впечатления сблизят вас. В про-
фессиональной сфере – большая ответственность и важные задачи. 

ВОДОЛЕЙ
В конце недели нужно привести в порядок свое жилище и позаботиться о 
тех, кого вы любите. Подходящее время для совершения покупок, можно 

приобретать необходимые в хозяйстве вещи. Но не стоит все свое свободное время 
посвящать домашним обязанностям – лучше отправиться на дружескую вечеринку 
или культурное мероприятие. На новой рабочей неделе удачное время для поиска 
единомышленников. 

РЫБЫ
Стоит выйти в общество, поучаствовать в мероприятиях, познако-
миться с интересными людьми, которые позднее могут стать едино-
мышленниками и партнерами. На работе вас ожидает много эмоций, 

но и небольшие разочарования иногда идут на пользу и становятся стимулом для 
новых достижений. К вопросам заработка стоит подходить энергично, тогда доход 
увеличится. 
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Холоп приходит к барину и говорит: 
- Барин, холопы устали от побоев и поборов. 
Будем против вас митинг проводить. Согласуете?

- Боюсь, что с этого дня вам придется бросить 
пить, курить, встречаться с женщинами.  
- Но ведь я же мужчина, доктор!  
- Можете продолжать бриться.

- Официант, мне кажется, в прошлое воскресенье у 
вас было более свежее пиво. 
- Уверяю вас, что это то же самое.

Шотландец, разглядывая фотографии своего прия-
теля, спрашивает: 
- Почему вы с женой сфотографировались на 
таком расстоянии друг от друга? 
- Если мы когда-нибудь разведёмся, то 
сможем разрезать фотографию и каж-
дый возьмёт себе свой снимок.

- Девушка, а как вас зовут?  
- Домашние или добрые знакомые?  
- Добрые знакомые.  
- Добрые знакомые зовут меня в ресторан.

- Дорогой, ты опять не покормил кота вчера вече-
ром. 
- Да с чего ты взяла?! Вон он спит себе спокойно и 
даже не просыпается. 
- Был бы сытый, мы бы с ним ночью у 
холодильника не встретились…

Ты можешь перечислить все десять заповедей? В 
любом порядке. 
- Ну шестая, первая, третья,...

Чиновник в церкви. 
- Господи, прошу тебя о малом «Только не попасть 
на взятке», а остальное сам себе куплю.

То, что раньше ощущал в алкомаркете, я сей-
час ощущаю в аптеке. Это хочу, и вот это, о, и 
это, а это для сосудов, зашибись, о, для суста-
вов, почему нет? Хочу. Черт, ну как же без 
транквилизаторов? Давайте все сюда.

- Как нужно ходить при игре в шахматы, чтобы 
создать морально-психологический дискомфорт 
сопернику? 

- Под себя.

- Я с тобой развожусь! Ты мне изменила!! 
- Что ты кричишь? Я ночевала у моей подруги 
Маринки. 
- Врёшь, подлая! У Маринки ночевал я!!

Гаишник тормозит машину: 
- Ваши документы, сэр! 
Водитель в непонятках: 
- Почему это я вдруг – сэр? 
Гаишник: 
- Потому что едете по левой стороне дороги!

- Вы обвиняетесь в оскорблении личности. Вы 
сравнили соседа с ослом! 
- Простите, а кто из них жалуется?

- Мамочка, я сегодня сделал доброе дело. 
- Какое же, Вовочка? 
- Двое бежали на поезд. Я спу-
стил собаку, и они успели...

Парень ведёт машину. Одной держит руль, дру-
гой – обнимает девушку. Регулировщик, увидев это, 
кричит ему: 
- Двумя руками надо! 
- Я и без тебя, козёл, знаю, но как 
я машиной управлять буду?

Рыболов покупает в магазине живого карпа. 
- Извините, – обращается он к продавцу, – не могли 
бы Вы кинуть его мне через прилавок? 
- А зачем? 
- Так я смогу со спокойной сове-
стью сказать, что я его поймал!

Кит плавает вокруг самки и с упреком говорит: 
- Сколько стран, сотни экологических организа-
ций, выдающиеся политические лидеры, милли-
оны людей – все они борются за то, чтобы наш 
вид выжил, а ты мне говоришь – голова болит...

Заходит Василий Иванович к Петьке, а тот сидит и 
что-то пишет. 
- Петька, ты чего там пишешь? 
- Да вот, Василий Иванович, оперу пишу. 
- А про меня напишешь? 
- И про тебя, и про Аньку... Опер ска-
зал про всех написaть!

АНЕКДОТЫ

НОВОСТИ МАСС-МЕДИА:
Один находчивый вентспилчанин, используя персональные данные и банковские данные своих родителей, в 
течение нескольких лет брал «быстрые кредиты» почти в 20 кредитных учреждениях Латвии.  Общая сумма 
займа достигла 5500 евро, она была бы ещё больше, но в конечном итоге даже т. н.  небанковские кредиторы 
отказали в выдаче кредитов. Активная “финансовая деятельность” с чужими данными была констатирована 
только тогда, когда кредиторы начали рассылать письма с предупреждениями родителям мужчины.  Первый 
кредит мужчина брал с разрешения его матери (таким образом он и выяснил всю необходимую информацию), 
и тогда можно было смело действовать дальше. В настоящее время пожилые родители мужчины обратились 
в полицию с иском против сына.  Заведено уголовное дело. 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
По иронии судьбы житель нашего города оказался кровным сыном пожилой пары, однако по-прежнему часто 
случается, что в руки мошенников попадает необходимая личная и финансовая информация. Совсем недав-
но одна пожилая женщина всю банковскую и личную информацию по телефону передали какому-то мошен-
нику из Литвы, потому что он обещал, что улучшит «финансовое положение» пенсионерки в двойном размере 
в течение недели, вложив всего 550 евро в «облигации». Потеряны были все накопления пожилой женщины 
в уже упомянутом размере в 550 евро…  Конечно, конечно, доверить всю информацию чужому человеку, это 
не то же самое, что сыну.  Но давайте будем честны, если речь идет о деньгах… 
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Здесь следует учесть, что у этих достиже-
ний солидная предыстория – уже два года 
Наталья является активным членом клуба 
зимнего плавания “Ventspils Jūras lauvas” 
(«Вентспилсские морские львы»), где мастер-
ству и морозоустойчивости её научил вете-
ран клуба и лауреат многих международных 
соревнований Фридон Пипия. Между про-
чим, оба они почётные места завоевали и на 
соревнованиях республиканского масштаба, 
которые в начале января проходили здесь 
же, в Дампели, и вместе с другими членами 
клуба готовятся к XV открытому чемпиона-
ту Латвии по зимнему плаванию; он в конце 
месяца пройдёт в Лиепае. Наталья собирает-
ся на чемпионат с намерением – перековать 
серебро в золото…  

ЛИРИЧНАЯ И ЦЕЛЕУСТРЕМЛЁННАЯ 
«Если я что-то задумала, то долго не разду-

мываю, а беру и делаю. И обычно цель дости-
гаю», – пловчихе это кажется само собой раз-
умеющимся, так как самостоятельность и чув-
ство ответственности по отношению к себе 
и другим уже с детства воспитаны в ней в семье. За целеу-
стремлённость и разносторонние интересы в своём характере 
Наталья больше всего благодарна отцу Анатолию, который и 
сам богато наделён этими чертами. В молодости он как води-
тель автокрана из далёкой советской Удмуртии был послан в 
Латвию, чтобы строить Рижскую ГЭС.  От матери, латгалки по 
национальности, Наталья унаследовала лирическую струну – 
матери нравилось декламировать и читать стихи, и она даже 
у Пушкина «позаимствовала» для своей младшей дочери имя 
жены поэта – Наталья.  

«Родители были очень гостеприимными, в нашу квартиру 
в Саласпилсе друзья семьи приходили вместе с детьми, и 
тогда мы, поощряемые мамой, на радость себе и взрослым 
играли театр – так же, как это делали во времена Пушкина”, 
– Наталья вспоминает, что детские радости делила с сестрой, 
для которой родители тоже выбрали необычное имя литера-
турного персонажа – Рубина.  

ДАЛЬНОВИДНАЯ САМОСТОЯТЕЛЬНОСТЬ 
МОЛОДОСТИ 

«В двенадцатилетнем возрасте семейные обстоятельства 
сложились так, что мы с мамой переселились в Вентспилс.  
Отец остался в Саласпилсе, с ним по-прежнему поддерживаю 
сердечные отношения, а мама, к сожалению, ушла из жизни 
двадцать лет назад. 

Ни минуты не чувствовала себя разочарованной, что мы 
переселились в Вентспилс. В молодые годы в любом месте 
может быть красиво, но мои к тому же были наполнены само-
стоятельно принятыми и иногда достаточно радикальными 
решениями, которые сейчас, оценивая с высоты прожитых 
лет, чудесным образом почти всегда оказывались правильны-
ми», – к таким Наталья прежде всего относит попытки полу-
чить хорошее образование. С улыбкой вспоминает, что ей, 
наверное, присущи способности предсказания, так как знания, 
полученные заочно в Балтийской международной академии 
по специальности – управление предпринимательской дея-
тельности, прекрасно пригодились на теперешней должности. 

«Работать и учиться было и не просто, и не легко, но мне 
всегда нравились вызовы – в любой ситуации искать и нахо-
дить решения, к тому же, никогда не терять оптимизма», – 
Наталья допускает, что в основе этого привычка с детства 
держать себя в хорошей физической форме и упражняться 
в остроте ума.   Уже в Саласпилсе родители побуждали её 
заниматься художественной гимнастикой и участвовать в шах-
матных кружках, которые девочка посещала с удовольствием.  

НАСЛАЖДАТЬСЯ КРАСОТОЙ ЧЕЛОВЕЧЕСКИХ 
ОТНОШЕНИЙ 

«Со временем я поняла, что это всё же не для меня. Однако 
осталась привычка – не поддаваться физической и духовной 
лени, искать и находить интересные и полезные хобби, что до 
сих пор я и делаю. Польза не только в конкретных навыках, 
но это и приобретенные в процессе их освоения единомыш-
ленники и друзья», – Наталья рада, что родители научили 
её ценить и наслаждаться, говоря словами Антуана де Сент-
Экзюпери, «красотой человеческих отношений».  

 Чтобы заработать на жизнь, а позднее на воспитание и 
учёбу сына Александра, нужно было искать лучше оплачи-
ваемую работу, поэтому пришлось работать и продавщицей 
на рынке, обслуживать клиентов видеопроката, освоить тор-
говлю косметическими средствами в сети магазинов предпри-
нимательницы Иевы Плауде “Kolonna”. Опыт пригодился, и с 
2001 года она начала работать в магазине парфюмерии и кос-
метики “Douglas” и стала его заведующей.  

ОТВЕТСТВЕННАЯ САМОСТОЯТЕЛЬНОСТЬ 
«У нас сформировался небольшой, но очень хороший кол-

лектив, все члены которого постоянно стремятся пополнять 
знания, так как ассортимент косметических и вспомогательных 

С серебром мира в храме красоты

Первые соревнования. В метель и в прорубь (Наталья на переднем плане). 

Фотосессия в школе моделей. 

средств постоянно обновляется, поэтому нужно дер-
жать руку на пульсе прогресса отрасли», – Наталья 
прежде всего это относит к себе, совершенствуя свои 
профессиональные знания, которые требуют быть 
как минимум «на уровне бакалавра химии»”, осва-
ивая тончайшие нюансы латышского языка и сво-
еобразие диалектов, пополняя знания английского 
языка, чтобы в беседе с клиентами можно было бы 
выйти за рамки профессиональной терминологии. 
Были попытки попробовать освоить и французский 
язык, но без практического применения особым успе-
хом эти попытки не увенчались.   

«К сожалению, как и многие мои земляки, я не 
лелеяла надежд выучить родной язык отца – удмур-
тский и мамин латгальский, так как у них в семье 
более удобным казалось общаться по-русски, как 
это делали большинство из искусственно создава-
емых тогда “советских народов». Поэтому у меня в 
документах указана не национальность родителей, 
а русская национальность, такая же она и у сына, 
хотя оба мы являемся гражданами Латвии.  Александр полу-
чил высшее образование и работает в Риге по специальности 
– логистика, одно время тоже занимался зимним плаванием, 
а теперь тренируется в боксе.   Он мой самый любимый чело-
век, которым я горожусь и на которого всегда могу положить-
ся», – Наталье радостно от того, что сын с умом воспользо-
вался предоставленной ему самостоятельностью, как в своё 
время старалась делать и она.   

ЧУДО СВЯТОГО ИСТОЧНИКА 
«Хотя из родного языка отца я выучила только несколько 

слов, посещение Удмуртии несколько лет назад вместе с ним 
и другими родственниками вызвало у меня неожиданные, но 
очень приятные эмоции, и я до сих пор вспоминаю эту поезд-
ку и воспринимаю это как чудо», – Наталья рассказала, что 
среди других туристических объектов им посоветовали посе-
тить легендарный ледяной святой источник и окунуться в него.  

«В отдаленном месте, посреди леса мы нашли небольшой 
бревенчатый дом. Внутри находился миниатюрный бассейн, 
в который поступала вода из ледяного подземного источни-
ка.  Это было тёплым летним днём, и окунуться туда казалось 
почти безумием.  Я тот человек, который может собраться, и 
я это сделала. До сих пор не знаю, была ли эта вода действи-
тельно целительной, или же хорошее физическое и душев-
ное состояние вызвало то, что я осмелилась насладиться ею, 
но душевный подъём сохранился даже после возвращения в 
Вентспилс, хотелось испытать его ещё раз. 

Так как в окрестностях города о ледяных святых источниках 
я не знала, обратила внимание на информацию в местной газе-
те. Там писали, что в октябре в Дампели на открытие сезона 
собираются зимние пловцы, и среди них даже есть одна знако-
мая мне женщина. Дальнейшее было для меня закономерным.  
Приехала, без какой-либо подготовки несколько раз окунулась 
в Венту, в весёлой компании отогрелась в бане и поняла, что я 
среди своих, хотя состав «моржей» по возрасту, полу и внеш-
нему виду был очень разнообразным”, – дальнейший рассказ 
Натальи со свойственной ей прямотой заинтересовал Фридона, 
и он предложил помочь ей освоить навыки плавания. 

«Вначале тренировки проходили в бассейне, летом пере-
шли на озеро Бушниеку, и вскоре прикреплённый к руке 
дальномер показал, что без остановки могу проплыть 1300 
метров», – Наталья отметила, что в большей степени это 
была заслуга талантливого тренера, к советам которого охот-
но прислушивались и другие “моржи».  

БАТАРЕЙКИ БОДРОСТИ 
ПОДЗАРЯЖАЮТСЯ В МОРЕ

«Вот уже два года с привычным нетерпением жду воскре-
сенья, чтобы в оговорённое время броситься в вырубленную 

прорубь. И затем в хорошем 
настроении вместе с другими 
энтузиастами экстремально-
го хобби посидеть на полоке,   
затем за чашкой дымящего-
ся лютикового чая.  Иногда 
хочется поймать свежую пор-
цию адреналина и в будние 
дни, тогда мы созваниваемся 
и небольшой группой в обе-
денный перерыв отправля-
емся к морю. Зимнее плава-
ние батарейки бодрости под-
заряжает в течение несколь-
ких минут! Коллеги шутят, что 
потом в общении с клиен-
тами я в два раза любезнее 
и улыбчивее. Возможно, это 
действительно так, так как 
самочувствие прекрасное, 

всем желаю такое почувствовать», – из собственного опыта 
Наталья знает, что главное – это осмелиться, потом это стано-
вится позитивной привычкой. 

«Люди, смотрящие с завистью, насколько творческая у дру-
гих работа, прибыльный бизнес или интересное хобби, часто 
грустят о том, что у них никогда так не получится. Опускают 
руки и даже не пытаются проверить, действительно ли так 
будет. Мне, например, нравится, что в Вентспилсе выступа-
ют барды, и я проверила свои способности, исполняя карао-
ке. Была в восторге от удачных кадров на фотовыставках, и – 
я тоже так хочу! – записалась в фотокружок. Наверное, мало 
таких женщин, которые не хотели бы быть фотомоделями, и, 
смотрите, я уже позирую. Это только примеры, экспромты, 
чтобы попробовать, что тебе действительно подходит или 
нет, а не плакаться в дальнейшей жизни, что тогда, возможно, 
нужно было делать так или иначе.   Попробуй, и тогда ты точно 
узнаешь!, – в этом плане предприимчивости Натальи можно 
только позавидовать.  

ОСТАВИТЬ В СТОРОНЕ ОПРАВДАНИЯ 
«У каждого может найтись сотня причин, почему нет возмож-

ности отправиться в путешествие, даже если очень хочется. И 
есть только один способ, как это сделать – оставить в сто-
роне сотни оправданий и поехать», – именно таким образом 
Наталья и индивидуально, и с группами побывала в Марокко, 
Турции, Греции, Хорватии, Франции, Германии, Испании, 
Чехии, России. В ближайших планах посетить Удмуртию и, 
возможно, ещё раз насладиться и проверить волшебство 
ледяного культового родника. Следующий маршрут задуман 
так, чтобы окунуться в прозрачные воды Байкала, а затем 
искупаться в одном из голубых горных озёр Грузии, о красоте 
которых так много читано в Интернете.  

Но до этого ещё нужно подумать, кто в это время возьмёт на 
себя заботу о трёх оставшихся дома кошках породы ориентал, 
которых она так любит и которые так преданы ей.   

«В детстве я очень хотела большую собаку, но родите-
ли разрешили держать в квартире только малогабаритный 
экземпляр.  Большого немецкого дога мне подарили уже в 
Вентспилсе, сразу же вступила в общество охраны животных, 
воспитывала и тренировала свою Кораллу по всем правилам, 
мы регулярно участвовали в соревнованиях и завоевывали 
победы. Особенная дружба у Коры была с сыном, но сильное 
животное быстро заболело.  Хотелось, но не рискнула взять 
другого: слишком много времени отнимает работа, хобби и 
общественные обязанности. Не хочу, чтобы из-за этого у соба-
ки была неполноценная жизнь, она же не виновата, что у меня 
такой активный характер. С котами всё же проще…». Наталья 
говорит это вроде как в шутку, но в подтексте слышится ответ-
ственность за всё, что она делает. 
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Наконец… Наконец! Наконец 
большая лыжная гора (та самая, 
официальное название которой 
в связи с господином шляпни-
ком в народе так и не вошло в 
обиход, как надеялись…) будет 
покрыта снегом до самой верши-
ны, и это означает только одно 
– все желающие покататься на 
лыжах уже в конце этой неде-
ли смогут насладиться радостя-
ми зимнего спорта. В Парке при-
ключений большая лыжная гора 
будет открыта с воскресенья, 27 
января. За день до этого на гору 
смогут отправиться начинающие 
или маленькие вентспилчане – 
будет работать лыжная трасса 
для начинающих, трасса для спу-
ска на камерах и саночная горка.

П арк Приключений. 
Уже с начала неде-
ли на большой горе 
работали все шесть 
снежных пушек. С 

вечера понедельника прово-
дились интенсивные работы по 
напылению снега, чтобы подгото-
вить лыжную трассу, и вентспил-
чане, наконец-то, смогли насла-
ждаться зимними радостями в 
полном объёме уже в эти выход-
ные. Чтобы подготовить снеж-
ное покрытие в достаточном объ-
ёме, которое обеспечило бы без-
опасное и стабильное катание на 
лыжах, необходимо по меньшей 
мере четыре дня, также темпе-
ратура воздуха должна держать-
ся стабильной, в границах -3 гра-
дуса, не выше. Если боженька 
так решит, и в ближайшую неде-
лю продержится мороз, то уже в 
воскресенье планируется начать 
напыление снега на лыжной трас-
се дистанций там же, на находя-
щемся рядом с горой стадионе.  

Барды. Ценителей славянской 
культуры в Вентспилсе хватает и 
среди соотечественников, и среди 
латышей. Уже 17-й год в горо-
де пройдёт уже широко извест-
ный в международном масшта-
бе фестиваль авторов и испол-
нителей русской песни или бар-
дов «Татьянин день».  В пятницу 
вечером в Парвентской библи-
отеке пройдёт концерт автор-
ской музыки, а главное событие 
фестиваля состоится в субботу, 
когда в 16 часов на сцену «Юрас 
варты» поднимутся артисты из 
семи стран – и местные исполни-
тели, и известные вентспилчанам 
гости, и такие, кто будет в нашем 
городе музицировать впервые. 
Таким будет бард из Израиля, 
прозвучат песни и на польском, 
и, конечно, на латышском языке.  

Платонов и его женщины. В 
Вентспилс снова собирается 
Лиепайский театр, и на сей он 
привезёт спектакль “Платонов и 
его женщины».  Спектакль можно 
будет увидеть вечером 30 января.  
Действие написанной Антоном 
Чеховым пьесы режиссер Дж. Дж. 
Джиллинджер перенёс с конца 
19-го века в 60-е годы 20-го века, 
к тому же в США. Герои пьесы 
маются от скуки до того време-
ни, пока после долгого отсутствия 
домой возвращаются Платонов 
и его жена Нэнси и поднимают 
основательную бурю страстей. 
Обыденный мир и покой преры-
вается громкими вечеринками, 
Платонов умудряется очаровать 
всех – его уважают мужчины и 
любят женщины. Слишком любят. 
Но как долго это может продол-
жаться? Прекрасно исполняет 
главную роль Эгон Домбровскис, 
который за эту роль был номини-
рован на награду «Ночи лицеде-
ев» как «Актёр года». 

На гору! 
В 1911 году в нашем городе с большими и меньшими перерывами действовали 3–4 «электротеатра» (кинотеатра), парочка цирков, а время от време-

ни Вентспилс навещал своеобразный парк аттракционов, где главным аттракционом была карусель. В начале января газеты с заметной иронией сооб-
щали, что явились очередные «карусели», а именно: «После перерыва в несколько месяцев нас, вентспилчан, снова посетила «деревянная лошадка», 
но на сей раз с еще более громкой музыкой, чтобы больше привлечь наездников и, возможно, стать более неприятной для ближайших соседей из-за 
своей «каркающей» шарманки. Только на сей раз это так хорошо не действует, как раньше: лошадок много, а вот наездников мало. Но среди немногих 
наездников можно увидеть нескольких немолодых людей, которые за свой пятак (5 копеек) забираются на этот кусок дерева и скачут что есть мочи. Я 
заметил некоего седовласого и, судя по одежде и манере держаться, зажиточного господина, который, подняв ворот своего тулупа, никак не хотел выхо-
дить из саней на каруселях, а целых пять раз подряд заставлял катать его до головокружения». 

Январские хроники минувших лет

«Северное сиянье было очень красиво 
видно в ночь на 25 января после 12 часов 
на горизонте. Красивое природное явление 
наблюдалось до пяти утра», – говорится в 
«Ventspils Apskats» в 1911 году.

Большие соревнования по конькам и худо-
жественному скольжению! Уже с первых лет 
ХХ столетия Вентспилсское отделение обще-
ства «Union» каждую зиму открывало каток в 
своем «спортивном саду» на территории 
именья Пухерта (ныне площадь Лиелайс). 8 
января 1912 года на катке впервые устроили 
настоящие состязания. В объявлении сказа-
но, что «возле катка имеются две большие 
отапливаемые комнаты, где любители спор-
та могут в случае необходимости согреть-
ся, к тому же, есть стол, где можно недорого 
приобрести теплый чай». 

Январь 1913 года удивил вентспилчан 
сильным морозом, что было тем более непри-
ятно, что зима была практически без снега. 
В городе стремительно рос спрос на дрова. 
«Ventspils Apskats» писала об этом: «нынеш-
ним утром термометр пока-
зывал 15 градусов ниже нуля. 
Большой осенней грязи нет, 
но не хватает снега, поэто-
му еще мало привозят из 
деревень, особенно дров, 
крестьянам трудно привезти 
тепло из лесу для себя, где 
уж там для горожан». 

В январе 1914 года газе-
ты сообщают, что «новое 
здание для Вентспилсского 
отделения Государственного 
банка будет строиться этой 
весной на углу улиц Кулдигас 
и Лауку. Здание будет стро-
ить правительство, на стро-
ительные работы отводится 
300 000 рублей». Упомянутое 
здание, в котором в разное время находи-
лись различные банки, в хорошем состоянии 
сохранилось до наших дней. 

В январе 1922 года забастовку объяви-
ли… вентспилсские трактирщики! Несмотря 
на то что, по сравнению с довоенным вре-
менем, число кабаков и трактиров в городе 
многократно сократилось, оставшихся хвата-
ло, чтобы «очень большое число вентспилс-
ских мужчин и юношей оставляли свои тяж-
ким трудом заработанные гроши в питейных 
заведениях». «Ventas Balss» сообщает, что 
забастовка трактирщиков началась в Риге 
из-за того, что были установлены большие 
налоги. Трактирщики нашего города также 
сочли, что общий объем налогов – милли-
он рублей – это слишком много, и присое-
динились к бастовавшим. «Хозяева местных 
гостиниц в связи с этим прекратили освежать 
народ «живительным бальзамом…» – с иро-
нией пишет «VB».

В январе 1924 года, как пишет «Ventas 
Balss», скончалась старейшая жительница 
нашего города Оче Бертулис. Эта седовла-
сая латышская бабуля дожила до 107 лет. 
Возможно, Оче Бертулис и до наших дней 
можно считать рекордсменкой среди вент-
спилсских долгожителей. 

В январе 1927 года городское правле-
ние переместилось в новое помещение на 
улице Кулдигас, 2, в бывший дом Гутшмита, 
выкупленный на городские деньги. «Ventas 
Balss» пишет: «Правление с канцелярией и 
бухгалтерией будет находиться на втором 
этаже. Удобная и просторная лестница ведет 
в коридор, где будет вход от городского тех-
ника. Место для кассы выбрано подходя-
щее, с просторным, построенным в мирное 
время сводом – хранилищем денег. На вто-
ром этаже будет отдел записей гражданско-
го состояния, для которого обустроена при-
ятная, просторная комната, школьное прав-
ление и зал заседаний думы, которые, когда 
будут приведены в порядок, произведут весь-
ма приятное впечатление. (...) Город полу-

чил ценное, находящееся в удобном месте 
недвижимое имущество. Еще следует доба-
вить, что забор вокруг сада возле здания 
планируется снести, сад передать в поль-
зование городу». Напоминаем читателям 
нашей газеты, что речь здесь идет о все еще 
существующем здании на улице Кулдигас, 
2, в котором после Второй Мировой войны 
размещалась советская милиция, а с 1991 
по 2009 год находилась полиция. Красивый 
исторический дом был заброшен и запущен 
до предела, но в последнее время поговари-
вают, что некая государственная институция 
готовится его отреставрировать. 

В середине января 1929 года три лат-
вийских ледокола получили особенно 
мощные прожекторы для работы ночью. 
«Ventas Balss» пишет: «Для наших ледо-
колов «Рота», «Кришьянис Валдемарс» и 
«Лачплесис» придут из Германии электри-
ческие прожекторы мощностью 380 000 све-

чей. На «Кришьянис Валдемарс» про-
жектор установят сразу, а на «Рота» 
и «Лачплесис» – после того, как поя-
вится динамо-машина». В свою оче-
редь, для улучшения телефонной сети 
на линии Вентспилс–Рига начинают 
тянуть новые провода, а на телефон-
ной централи устанавливают новые 
коммутаторы из Риги. 

Некий вентспилчанин в январе 
1929 года отдал в переплет фирме 
Т. Антманиса изданную в 1689 году 
Библию на латышском языке. 
Старинная книга толщиной 17,5 см, 
напечатанная на толстой, прочной 
бумаге. Газета сообщает, что уникаль-
ная Библия – семейная реликвия, кото-
рая наследуется весьма необычным 

образом: Библия переходит к тому ребенку, который 
выдержал и у которого умер последний из родителей. 

В конце января 1929 года в Вентспилсе было боль-
ше всего снега среди латвийских городов – толщина 
снега составляла более 60 см. «Из-за глубокого снега 
со вчерашнего дня в городе не ездят автомобили. 
Особенно чувствуется отсутствие автобусного сооб-
щения со станцией, так как брести по глубокому снегу 
более километра до станции не особенно приятно, 
а платить 1,70 лата извозчику не каждому по карма-
ну. А извозчики с санями рады, что пришла и их оче-
редь подзаработать, пока такси и автобусы вынуждены 
оставаться в зимней спячке», – пишет «Ventas Balss».

В январе 1937 года Латвийский фонд культуры 
устроил в Риге большую выставку работ латышских 
художников. В ней участвовали и мастера кисти из 
нашего города. В завершение выставки Фонд культу-
ры приобрел работы, признанные особенно ценными и 
интересными, среди которых были и две работы вент-
спилчан: «Стога сена» Карлиса Данне и «Рига» Андрея 
Шульца. 
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Риску бедности подвержены 
23% жителей Латвии 
В 2017 году риску бедности в Латвии 
были подвержены 446 тысяч, или 23,3% 
жителей – на 1,2% больше, чем годом 
ранее. Наибольший удельный вес тако-
вых был в Латгалии (39,2%), а из соци-
альных групп это одинокие сениоры 
старше 65 лет (74%), неполные семьи 
с единственным взрослым и детьми 
(32,6%), лица до 64 лет (31%) и много-
детные семьи с тремя или более деть-
ми (20,5%).

Подан законопроект  
о роспуске думы 
Министерство защиты окружаю-
щей среды и регионального развития 
(VARAM) в последние дни перед сменой 
правительства подало в Кабинет мини-
стров законопроект о роспуске Рижской 
думы. Его цель – предотвратить ситу-
ацию, когда Рижская дума допускает 
незаконные действия и не обеспечи-
вает выполнения законодательно уста-
новленных функций думы. Решение 
будет принимать новое правительство. 

Детекторы дыма и охрана  
в развалинах? 
Рижская дума разрабатывает предло-
жения, которые в будущем могли бы 
обязать владельцев недвижимости в 
стране установить в развалинах детек-
торы дыма или обеспечить физическую 
охрану этих объектов. Такие предложе-
ния сначала должны будут рассмотреть 
ответственные министерства, Кабинет 
министров и Сейм, однако этот проект 
имеет поддержку. 

Лобби в закупке НВС  
на сумму 200 млн евро 
В закупке 4x4 тактических транспорт-
ных средств для Латвийской армии 
на сумму 200 млн евро внештатный 
советник министра обороны Раймонда 
Бергманиса (СЗК) Гиртс Калниньш лоб-
бировал вхождение одного из претен-
дентов в Латвию, к тому же, речь шла 
об идее создания совместного предпри-
ятия, а в ходе конкурса он интересовал-
ся возможностью изменить ход выбран-
ной процедуры закупки. Параллельно 
он искал возможность прервать про-
цедуру закупки техники, сообщается в 
передаче «De facto» (LTV).

Пациенты не знают  
своих прав 
Жители Латвии слабо ориентируются 
в своих правах как пациентов, такой 
вывод делается в исследовании, под-
готовленном Министерством здравоох-
ранения. 51% жителей отметили, что 
знают права пациентов, но только тре-
тья часть, или 36% жителей знают, куда 
обращаться в случае некачественных 
услуг. Особенно слабо в системе здра-
воохранения ориентируются молодые 
люди в возрасте от 18 до 24 лет. 

Браунс получил награду  
за вклад всей жизни 
Награду «Золотого микрофона – 2019» 
за вклад всей жизни в развитие латвий-
ской музыки в этом году получит леген-
дарный композитор Мартиньш Браунс, 
автор иконической песни, ставшей гим-
ном, «Saule. Pērkons. Daugava». 

Зарубежных туристов  
на 10,2% больше 
Число ночей, проведенных зарубежны-
ми туристами в Латвии, увеличилось 
на 8,5%, достигнув 5,019 млн человек. 
Число зарубежных гостей выросло на 
10,2% и составило 3,502 млн. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

готовя ее, не нужно жалеть красного и чер-
ного перца. 

Рекомендуется готовить каши и жир-
ные продукты. В первую очередь, топленое 
масло, которое, согласно аюрведе, облада-
ет не только согревающим, но и лечебным 
эффектом, в отличие, например, от простого 
масла, которое, по восточной классифика-
ции, является сладким, а значит, охлаждаю-
щим продуктом. 

Особенно полезны в этот период овощи 
и фрукты, содержащие витамин С, в том 
числе, клюква, черная смородина, арония, 
цитрусовые, которые рекомендуется есть 
со шкуркой, а также экзотические киви и 
авокадо. 

Укрепить иммунитет поможет и горячая 
ванночка для рук. Оздоровительный эффект 
такой же, как и от ванночки для ног. Все, что 
необходимо для процедуры, – чтобы в кране 
была горячая вода и 20 минут свободного 
времени. Нужно по локоть поместить руки 
под струю воды. Вначале вода должна быть 
приятной теплой температуры (38–39 ºC). 
Затем в течение 10 минут ее необходимо 
постепенно повышать до 42–43 ºC, что уже 
считается горячей водой, нужно подержать 
в такой воде руки еще 5–7 минут. Затем руки 
вытирают насухо и надевают теплый шер-

Грипп обещает быть особенно 
свирепым. Как уберечься? 

стяной свитер с длинными рукавами. 
Помните, что для гриппа, который вызы-

вает вирус типа A, инкубационный период 
составляет 1–2 дня, а при вирусах типа B 
и C – 3–4 дня. Обычно грипп начинается с 
очень высокой температуры – 38–40 граду-
сов. Помимо температуры и сильной слабо-
сти человека мучает сильная головная боль, 

ломота в теле, болят все мышцы и суставы, 
глаза красные, слезятся, лицо припухает. Как 
только появились первые симптомы гриппа, 
больному необходимо лечь в постель, так как 
сама природа предусмотрела, что, приняв 
горизонтальное положение, организм сразу 
же мобилизует все свои силы на борьбу с 
болезнью. 

Мероприятия в память о баррикадах прошли в Угале, Ужаве, Усме, однако в Вентспилсе таковых не было. Но в январе 1991 года в 
Вентспилсе во время баррикад Объединенный совет самообороны и координации организовал и координировал участие сотен вент-
спилчан в мероприятиях по защите независимости Латвийского государства в Риге. Разве вентспилчане не заслужили памятных 
моментов о тех трудных днях, когда решалась судьба Латвийского государства? Почему такое неуважение к этим событиям, таким 
важным для нашего народа? 

Где во время баррикад находился Айварс 
Лембергс? Пришло время сказать правду

В озможно, ответ на этот вопрос 
– в заявлении четырех депута-
тов Вентспилсской думы Айварсу 
Лембергсу, в котором бывшему 
председателю Вентспилсского 

исполнительного комитета задаются неудоб-
ные для него вопросы о событиях периода 
январских баррикад 1991 года. 

Возможно, известную ясность внесут 
факты, упомянутые в заявлении Гиртса 
Валдиса Кристовскиса, Айвиса Ландманиса, 
Ивара Ландманиса и Даце Корны, а 
также информация, обобщенная газетой 
«Ventspilnieks.lv». 

В январе 1991 года на баррикады в Риге 
отправились сотни вентспилчан. Несмотря 
на то что Айварс Лембергс позднее рас-
сказывал, что в январе 1991 года рабо-
тал, мобилизовал людей для участия в 
рижских баррикадах, факты этого не под-
тверждают. В ночь с 13 на 14 января, в 
ситуации, когда Айварс Лембергс являл-
ся мэром исполкома, он не участвовал в 
мероприятиях по поддержке баррикад. Без 
участия Айварса Лембергса под руковод-
ством председателя Вентспилсского совета 
депутатов Бруно Юршевица и заместите-
ля председателя городского исполнитель-
ного комитета Андрея Заланса был создан 
Объединенный совет самообороны и коор-
динации, в котором работали избранный 
от НФЛ депутат Юрис Крыловс, председа-
тель Вентспилсского отделения НФЛ Марис 
Памше, а также заместитель председателя 
Совета депутатов Вентспилсского района 
Кристс Скуя. Имени Айварса Лембергса в 
составе координационного совета нет. Более 
того, ни участникам Объединенного совета 
самообороны и координации, ни руководству 
Верховного Совета ЛР, Кабинета министров 
и Народного фронта Латвии местонахожде-
ние председателя Вентспилсского исполко-
ма Айварса Лембергса было неизвестно. 

Однако в статье «Вентас Балсс» от 2 
февраля 1991 года «Визит A. Лембергса 
в Бельгию» (автор – Э. Мелнгалве) упо-
минается, что: «В период с 15 по 22 янва-
ря председатель городского исполкома, 

депутат Верховного Совета ЛР А. Лембергс 
находился в Бельгии, посетил Брюссель и 
Антверпен. Направление визита опреде-
лил Верховный Совет ЛР, который поста-
вил несколько задач в связи со сложной 
ситуацией в Латвии. Во-вторых, экономиче-
ские интересы Вентспилса в сфере внешних 
связей городских предприятий, используя 
Антверпенский порт. У A. Лембергса состо-
ялось несколько встреч с журналистами, 
представителями общественности и бизне-
са, а также прием у мэра Антверпена. В 
бельгийских газетах появилось несколько 
интервью с Лембергсом (самое большое – в 
крупнейшей газете Антверпена HET NIEUWS 
BLAD от 18.01.), где он информировал бель-
гийское сообщество о ситуации в Латвии. 
По возвращении в Ригу А. Лембергс предо-
ставил руководству Верховного Совета ЛР 
информацию о проделанной работе». 

Но уже тогда журналистка издания 
«Latvijas jaunatne» Инара Эгле (публикация 
«Айварс Лембергс: «Не надо меня раздра-
жать!») 3 мая 1991 года писала: «С предсе-
дателем Вентспилсского городского испол-
кома Айварсом Лембергсом в январе этого 
года произошло нечто загадочное. Перед 
кровавым воскресеньем в Литве он неожи-
данно уехал как будто в отпуск, но, как позд-
нее сообщала газета «Вентас Балсс», на 
самом деле был в Бельгии». 

Айварс Лембергс тогда не был уполномо-
чен выполнять какое-либо особое поруче-
ние; в свое время это письменно подтвер-
дил заместитель председателя Верховного 
Совета Андрейс Крастиньш, указав, что 
Айварс Лембергс от ВС не получал ни уст-
ного, ни письменного задания, как и полно-
мочий представлять Латвийское государство 
за пределами страны. В архивах решений и 
поручений Верховного Совета такого пору-
чения также нет; о нем не помнит заме-
ститель председателя Верховного Совета 
Латвийской Республики Дайнис Иванс. И 
председатель Совета министров того време-
ни Иварс Годманис признал, что он в пери-
од баррикад Лембергса не отправлял ни в 
Бельгию, ни в какое-либо другое государство. 

По свидетельству представителей 
Королевской библиотеки Бельгии, в их архи-
вах периодических изданий (в том числе, в 
упомянутой газете HET NIEUWS BLAD) за 
январь 1991 года нет ни одного интервью, 
даже ничтожного упоминания об Айварсе 
Лембергсе, несмотря на то, что о ситуации 
в Балтийских государствах тогда писалось 
достаточно много. 

Большую ясность не удалось внести и 
во время организованных Латвийским теле-
видением в 2017 году дебатов «1:1», когда 
Айварс Лембергс на вопрос о его место-
нахождении во время баррикад ответил, 
что якобы находился не в Бельгии, а в 
Нидерландах, в Роттердаме. 

Можно сказать, что это события давно 
минувших дней, но ясность внести необходи-
мо. Поэтому мы будем с нетерпением ждать, 
какие ответы будут даны на вопросы, задан-
ные в заявлении четырьмя оппозиционными 
депутатами Вентспилсской думы. Вот лишь 
некоторые из них: 

• Где в январе 1991 года в период бар-
рикад находился Айварс Лембергс, зани-
мавший тогда должность председателя 
Вентспилсского городского исполнительного 
комитета? 

• Почему Вентспилсский Объединенный 
совет самообороны и координации не был 
информирован о местонахождении председа-
теля Вентспилсского городского исполнитель-
ного комитета Айварса Лембергса, почему 
не выполнялись обязанности председателя 
Вентспилсского горисполкома в такие реша-
ющие для страны дни, как январь 1991 года? 

• Соответствует ли действительности 
сказанное Айварсом Лембергсом – что в 
период баррикад 1991 года он находился в 
Роттердаме, в Нидерландах? Какие доку-
ментальные доказательства подтверждают 
этот факт? 

• Какое моральное и этическое право 
имеет бывший председатель Вентспилсского 
горисполкома, бывший депутат Верховного 
Совета А. Лембергс быть награжденным 
памятным значком участника баррикад 1991 
года? 



Тяжелоатлеты надеются 
на 4-5 путевок 
Вентспилсская команда тяжелоатле-
тов надеется завоевать 4-5 путевок 
на Летние Олимпийские игры 2020 
года в Токио. Квалификационный 
цикл начнется сейчас. Путевки авто-
матически получат восемь лучших 
в своих весовых категориях тяже-
лоатлетов, тогда как в предыдущих 
циклах путевки были распределены 
в командной борьбе, и латвийским 
спортсменам обычно приходилось 
надеяться на особые приглашения. 

17-я победа подряд 
БK «Вентспилс» отпраздновал уже 
17-ю победу подряд в играх чемпи-
оната Латвийско-эстонской баскет-
больной лиги, на сей раз отметив у 
себя дома очередное достижение в 
рекордно длинной серии – убеди-
тельную победу со счетом 88:67 над 
таллиннской «TalTech».

Грива и Бортащенока 
побеждают в «Кубке Катрины» 
На прошедшем в Кулдиге «Кубке 
Катрины» по легкой атлетике в закры-
тых помещениях победу отпразднова-
ли вентспилчанки Мара Грива (прыжки 
в длину; 6,36 м) и Илдзе Бортащенока 
(прыжки с шестом; 4,10 м). 

У ВВШ третья победа 
в сезоне 
Третью победу в чемпионате 
Латвийской Первой лиги одержали 
футзалисты Вентспилсской Высшей 
школы, которые на своей площад-
ке со счетом 4:3 обыграли Салдус. 
Два гола в пользу вентспилчан забил 
Иванс Елица. В общем зачете ВВШ с 
очками четвертые. 

Убедительный реванш 
после разгрома 
Убедительный реванш отпразд-
новали вентспилсские волейбо-
листы, которые в игре чемпиона-
та Латвийской Национальной пер-
вой лиги на своей площадке со сче-
том 3-0 (25:12, 25:22, 25:12) обыгра-
ли «Jēkabpils Juniori/JSS». В общем 
зачете вентспилчане с 17 очками 
занимают 3-е место. 

«Вента–2002» удаляется 
от лидеров 
Второе поражение подряд в Лиге 
развития юниорского хоккея пережи-
ла «Вента-2002», которая в гостях 
со счетом 4:7 уступила команде 
«Призма». Поначалу вентспилчане 
вели в счете, однако во втором пери-
оде они пропустили четыре шайбы. В 
сумме вентспилсский клуб уже уда-
лился от лидеров – даугавпилсского 
«Динабурга» – до семи очков. 

В Кубке Балтии – две бронзы 
Вентспилсские лучники из клуба 
«Одиссей» завоевали две бронзо-
вые медали на прошедшем дома 
розыгрыше Кубка Балтии. В клас-
се «Компактный лук» третьими 
стали Сергей Мелешкевич и Янета 
Гринвалде. В командных соревнова-
ниях серебро в классе «Олимпийский 
лук» у Дависа Блазе, бронза в клас-
се «Компактный лук» – у Сергея 
Мелешкевича. 

ФК «Вентспилс» укрепится 
полузащитником сборной 
Латвии 
Два новых игрока присоединились 
к ФК «Вентспилс». Это полузащит-
ник сборной Латвии Евгений Казачок, 
который в прошлом году играл в 
«RFS» и до этого два сезона был 
лидером юрмальского «Спартака», а 
также талантливый 22-летний полу-
защитник Ингарс Сармис Стуглис, 
перешедший из «Спартака». 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

В благоустройство города вложено немало труда, на эти цели израсходованы огромные средства из муниципального бюджета (читай 
– деньги налогоплательщиков, то есть наши). В парках и скверах регулярно нужно высаживать десятки тысяч цветов, требуется осве-
щать каждый уголок с декором, необходимо строить новые настилы и проводить освещение, в конце концов, нужно вымостить улицы 
там, где это еще не сделано, очистить стены от свежих граффити. Работы службам хватает, а самоуправлению головную боль регу-
лярно приносят люди, которым, очевидно, не нравится благоустроенный город. В городе вырос уровень вандализма, особенно выде-
лился в этом отношении конец минувшего года, когда в Рождество в центре города вновь распоясались хулиганы. 

Вентспилсское городское самоуправление планирует безработных вентспилчан привлекать к общественно полезному труду. Договор, 
подписанный самоуправлением и Государственной службой занятости, предполагает, что безработные, занятые общественно полез-
ным трудом, будут получать за свою работу вознаграждение, но оно будет лишь немногим выше того, которое было установлено в 
рамках программы так называемых «столатовиков», рассказали в самоуправлении. 

Вандализм – головная боль 
для самоуправления

В социальных сетях жители регу-
лярно описывают очередные 
неприятные ситуации, с которы-
ми столкнулись. Например, летом 
время от времени кому-то не нра-

вятся красочные цветочные композиции в 
горшках на углу улиц или на перилах моста, 
цветы разбрасывают, а горшки переворачива-
ют. То, что с городских клумб регулярно про-
падают саженцы, старо как мир. Как и то, что 
весной втихаря срывают нарциссы и тюль-
паны. Венцом всему стал случай пару лет 
назад, когда некий садовод-любитель унес из 
сквера посаженные там рододендроны, кото-
рые обошлись городу довольно дорого… 

Однако наибольшие убытки возника-
ют, когда вандалы принимаются за объек-
ты инфраструктуры. Особенно тяжелым для 
ответственных структур был конец прошло-
го года. Как руководство самоуправления, 
так и предприятие «Коммунальное управле-
ние» обратились к вентспилчанам с прось-
бой помочь справиться с этой болезнью. В 
последние месяцы года в городе значительно 
усилился вандализм, когда были испорчены 
различные объекты инфраструктуры и эле-
менты декора в городе. Не слишком эффек-
тивной оказалась и муниципальная поли-
ция. Поэтому отцы города публично огласи-
ли печальную статистику и были вынуждены 
призвать вентспилчан быть бдительными и 
сообщать о беспорядках, а главное, о тех, 

кто становится их виновником, – вандалах. 
«Поскольку площадь Вентспилса – более 
55,4 тыс. гектара, за короткое время не уда-
ется проверить всю инфраструктуру. Поэтому 
мы призываем жителей к пониманию и про-
сим сообщать управлению или ответствен-
ным службам о замеченных беспорядках», 
– отметила представитель «Коммунального 
управления» Сигита Знотиня. 

Чаша терпения переполнилась после 
последней волны вандализма как раз в 
Рождество. Праздники для ответственных 
дежурных служб прошли неспокойно – на 
территории пляжного аквапарка, в парке 
Энкуру и на улице Ринькя были соверше-
ны акты вандализма, были повреждены 
несколько фонарей, мусорников и шкафы 
распределения электричества. Однако на 
сей раз на пути вандалов встретилась муни-
ципальная полиция, которая их и задержала. 
Оказалось, что это была группа из десяти 
молодых людей, которые уже давно развле-
кались подобным образом. 

Когда позднее об этом рассказывал на 
своей так называемой пресс-конференции 
местным медиа Айварс Лембергс, выражая 
удовлетворение тем, что вандалы были пой-
маны, он раскрыл глубокую сущность про-
блемы в городе. Оказалось, что только в про-
шлом году в таком небольшом городе, как 
Вентспилс, были задержаны шесть (!) групп 
вандалов, среди которых 43 (!) несовершен-

нолетних. Например, в группе задержанных 
26 декабря маленьких хулиганов были под-
ростки в возрасте от 12 до 16 лет.  

Возможно, подростки берут пример с тех, 
кто известен в городе своей бравурностью 
и остается безнаказанным, всего лишь сде-
лав «звонок другу». А может быть, это про-
исходит потому, что группе молодежи просто 
нечем заняться? В любом случае, у педа-
гогов, специалистов и самоуправления в 
целом еще много работы, чтобы такое боль-
ше не повторялось. Город гордится различ-
ными возможностями получить образова-
ние по интересам и несколькими десятками 
кружков, спортивной школой с возможностью 
заниматься самыми разнообразными вида-
ми спорта, в конце концов, есть много дру-
гих способов провести свободное время. А. 
Лембергс обращается к родителям: необхо-
димо лучше присматривать за своими деть-
ми, чтобы они не наносили ущерб городу. 
Однако об этом нужно подумать и самоу-
правлению, значит, в созданной им систе-
ме что-то не в порядке. В цивилизованной, 
человечной и интеллигентной среде ни у кого 
не должно быть причины заниматься таким 
хулиганством. В конце концов, задержан-
ная в Рождество банда – не единственный 
подобный случай. Если за такие нарушения 
в течение года были задержаны шесть групп, 
это уже нельзя списать только на совпаде-
ние и безответственность родителей. 

Город планирует безработных занимать 
общественно полезной работой

С амоуправление приводит этот 
факт как позитивный пример 
борьбы с безработицей, уровень 
которой в городе сейчас состав-
ляет 4,4%. Оплачиваемая вре-

менная общественная работа, по высказыва-
нию Экономического отдела думы, является 
«активным мероприятием занятости для без-
работных для приобретения и поддержания 
трудовых навыков при выполнении социаль-
но полезной работы». Оплачиваемую вре-
менную работу организуют в самоуправле-
ниях, обществах или фондах, не рассчиты-
вая на получение прибыли, подчеркивают в 
самоуправлении. 

Планируется, что в Вентспилсе безработ-

ные будут заниматься общественно полез-
ным трудом в нескольких учреждениях само-
управления или обществах капитала, осо-
бенно там, где необходимы работники на 
менее «популярные» позиции, или так назы-
ваемые чернорабочие. Например, в таких 
учреждениях, как «Коммунальное управле-
ние», Северокурземская региональная боль-
ница Вентспилса, Вентспилсский городской 
социальный центр, Вентспилсский музей, 
городское Управление образования и даже 
Культурный центр. 

Правда, не всякий безработный сможет 
участвовать в программе. Такая возмож-
ность заработать будет у тех безработных, 
которые, по мнению самоуправления, портят 

общую картину ситуации с безработицей 
в городе, – те, кто не получает пособия 
по безработице или, по меньшей мере, в 
течение шести месяцев зарегистрированы 
в Государственной службе занятости, или 
зарегистрированы в статусе безработного 
менее шести месяцев, но как минимум 12 
месяцев не работали. 

Однако вознаграждение будет выплачи-
ваться не самоуправлением, а государством. 
Согласно заключенному договору, агентство 
ежемесячно будет финансировать 19 рабо-
чих мест. В период 12 месяцев к участию 
во временных работах тех, кто не достиг 60 
лет, можно будет привлекать не долее чем 
в течение четырех месяцев, а достигших 60 
лет вентспилчан – не долее шести месяцев. 
В качестве вознаграждения безработные, 
задействованные в программе, будут полу-
чать 200 евро «на руки». 

Что касается ситуации с безработицей в 
Вентспилсе в целом, то ее уровень вырос 
до 4,4% среди лиц трудоспособного возрас-
та, как любит подчеркивать самоуправле-
ние. Ряды безработных пополнили еще около 
двадцати оставшихся без работы вентспил-
чан. Общее число пока ниже тысячи – неде-
лю назад было 938 человек. В городе все 
еще остро не хватает рабочих рук в тех 
специальностях, где требуются особые навы-
ки и знания. Сегодня доступны 15 вакансий 
– газосварщики, механики и электромонтаж-
ники. Требуются также 12 автоводителей, 11 
строительных инженеров, в Высшей школе 
– десять вакансий ведущих исследователей. 

Среди городов республиканского масштаба 
Вентспилс находится посередине. Впереди 
Рига (3,1%), Валмиера (3,2%), Елгава (3,4%) 
и Юрмала (3,9%), за Вентспилсом следуют 
Екабпилс (5,6%), Лиепая (6,1%), Даугавпилс 
(7,1%) и Резекне (9,1%). 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

«Какой в нашей стране может быть «правопорядок», если 
даже суд унижает пенсионеров и других людей, кто не обра-
зован юридически. Это несправедливо. У моей тёщи, у очень 
пожилой женщины, недавно мошенник выманил машину.  Она 
написала «долговую расписку», где залогом была машина. 
Хоть сделка и была чистым мошенничеством. Но суд решил 
в пользу мошенника…».
(Из записи вентспилчанина Рихарда на “Facebook” 23 января)

• • •

«Бескомпромиссный правопорядок» и «справедливый суд» 
всех приемлемой, совершенно такой не является.  К сожалению, 
в большинстве своём, отдавая свои голоса за вещателей «закон-
ности и справедливости», мы можем основательно ошибаться.  
Потому что «законность» означает, что для закона нет исключения, 
что деяние (или, как в этом случае, неудачно заключенный дого-
вор), даже если оно совершено случайно, без понимания послед-
ствий или вообще без осознания их, есть и остаётся деянием. В 
свою очередь «справедливость» – это нечто совершенно иное.  
Поэтому возникает вопрос: чего же мы в действительности хотим?  
И как одновременно реализовать желаемые нами “законность и 
справедливость»? «Справедливость» по сути является довольно 
абстрактным понятием, как и «совесть» (которая у упомянутого в 
примере “доброго соседа» была отключена полностью).  В свою 
очередь «законность» («правомерность») уже согласно определе-
нию означает определенные нормы, границы, букву закона.  

И что же делать с этой дилеммой?  Видимо не доверять тем, 
кто обещает объединить эти два порой несовместимые понятия, 
а самим быть внимательными, соблюдать законы и не доверять-
ся обещанию, данному каким-нибудь добрым соседом.  И тогда 
не случится так, как с самым известным в наше время «диссиден-
том» Ансисом Атаолсом Берзиньшем,  которому пришлось апел-
лировать к народу за совестью по поводу того, что, вот, смотрите, 
плохой президент его не помиловал и не выпустил из тюремной 
камеры досрочно, хотя сам не соблюдал законы и не был законо-
послушным ни в момент совершения деяния, ни после того… И в 
этом случае, если мы посмотрим строго “по закону», то не помило-
вать «песенника» Ансиса Атаолса было совершенно правильным 
решением – это создало бы прецедент. И тогда в любом следую-
щем случае снова пришлось бы решать, в какой момент можно 
бить окна булыжниками, а в какой – совершенно точно –  нельзя?  
В какой момент битьё окон – это «изъявление мнения» и «отноше-
ние», что не является наказуемым, а в какой – обычное и вульгар-
ное хулиганство? И кто будет тем, кто это оценит – не по написан-
ному в законе, а по цвету глаз или невинному взгляду? Такой вот 
вопрос. Да, возможно, случай с Ансисом Атаолсом и описанный 
случай с пожилой женщиной и был не совсем “справедливым», 
зато уж точно – «законным».  Таким образом, остаётся только 
самим для себя сформулировать – какое государство мы хотим: 
где суд будет судить «на глаз» и иллюзорно «справедливо», или 
всё же – согласно букве закона, то есть – «по закону». 

Искренне ваша, “Ventspilnieks.lv”

Песок наступает
В дюнах возле Южного мола с каждым годом 
растут песчаные наносы. Профессор ЛУ 
Янис Лапинскис считает, что в случае, если 
не будут проведены мероприятия по ограни-
чению, прирост объема песка может достичь 
1000 кубометров в год. 

Отменен статус 
деградирующего здания
Владелец привел в порядок фасад здания на 
ул. Пилс, 57. В результате для здания отме-
нен статус деградирующего окружающую 
среду и опасного для жизни людей. 

Сможем читать книги
в электронном формате
Читатели, зарегистрированные в Вентс-
пилсской библиотеке, впредь смогут исполь-
зовать и хранилище книг в электронном 
формате. 

В гостях – Зане Янчевска 
Актриса и этномузыколог Зане Янчевска 29 
января примет участие в цикле бесед «Моя 
музыкальная библиотека» в Вентспилсской 
главной библиотеке. 

Присвоено финансирование
Eвропейская комиссия выделила информа-
ционному центру Вентспилсской библиотеки 
«Europe Direct» 21 675 евро на организацию 
мероприятий в этом году. 

Вновь работает планетарий
После длительного перерыва работу воз-
обновил планетарий Дома творчества. 
Обсерватория пока ремонтируется. 

На кладбищах установят 
контейнеры для сортировки отходов
Самоуправление разместит контейнеры для 
сортировки мусора и на кладбищах, чтобы 
побудить жителей быть активнее в этом 
отношении. 

Сочетаться узами брака 
придется в другом месте 
В зале бракосочетаний ЗАГСа начался 
косметический ремонт. До конца февраля 
праздничные церемонии будут проходить в 
зале для выставок и мероприятий Главной 
библиотеки. 

Теплообеспечением удовлетворены 
Результаты опроса центра исследования 
общественного мнения «SKDS» свидетель-
ствуют, что качеством централизованно-
го теплообеспечения удовлетворены 72% 
горожан. 

Собаки станут союзниками 
в обучении 
29 января в Главной библиотеке дети в воз-
расте от 3 до 6 лет будут обучаться счету. В 
занятии примут участие и четвероногие дру-
зья – собаки. 

Кладбище модернизируют
Коммунальное управление решило модер-
низировать кладбище Приежгала. Там созда-
дут систему водоснабжения и установят три 
крана, обеспечивающих свободный доступ 
к воде. 

Сбит молодой человек
В Парвенте на пешеходном переходе 
автомашина сбила молодого человека. 
Автоводитель пояснил, что пешеход появил-
ся слишком неожиданно, не дав возможно-
сти вовремя затормозить. 

Грипп мешает проведению 
«Дня теней» 
Отложено проведение «Дня теней» у специ-
алистов Северокурземской региональной 
больницы. Из-за эпидемии гриппа в отделе-
ниях больницы установлены ограничения на 
посещение. 

Горожан призывают 
к осторожности!
Полиция самоуправления призывает горо-
жан обратить особое внимание на безопас-
ность своего имущества, так как в городе 
активизировались воры.

К ак бы цинично и банально это не звучало, но суд принял 
решение в соответствии c «бескомпромиссной закон-
ностью», проповедуемой в последнее время новыми 
политическими силами. И, конечно, это не всегда озна-
чает, что всё «законно» и «справедливо» одновремен-

но.  Описанный в начале случай был следующим: пожилая женщи-
на заняла у одного проживавшего по соседству мужчины 250 евро, 
пообещав вернуть через месяц.  И согласилась, что будет офици-
ально оформлена «долговая расписка», где залогом будет машина.  
Ну не новый “Mercedes”, конечно, но, всё равно – машина. Которая 
на рынке стоит примерно около трёх тысяч. Деньги женщина в срок 
вернуть не смогла, поэтому «добрый сосед» передал долговую рас-
писку одному своему юристу, так сказать, «для исполнения».  И ока-
залось, что всё совершенно законно и правомерно, так как в распи-
ске чёрным по белому написано: если не отдашь, то машину забе-
рут. Суд решил согласно нотариально заверенному и записанному 
в долговой расписке.  Справедливо? Безусловно, нет. Правомерно?  
Безусловно, да. 

Вероятно, “справедливо” было бы, если бы «добрый сосед» или 
продлил бы срок возврата денег, не взял бы больше тех пустячных 
250 евро, или же вообще простил бы долг соседке. Так как, во-пер-
вых, соседка – очень пожилая женщина.  Во-вторых, деньги нужны 
были быстро, и, скорее всего, совсем скоро женщина вернула бы 
эти несчастные 250 евро. В-третьих, 250 евро – это никакая ни 
смертельная вина. И, наконец, неадекватным является залог про-
тив занятой суммы. Однако – если мы придерживаемся «беском-
промиссной законности», то у соседа совершенно определенно 
были все права требовать вместо денег залог, потому что срок был 
просрочен.  И именно так решил суд. 

По сути это не самый хороший пример, который показыва-
ет, что зачастую вещаемая в публичном пространстве «беском-
промиссная правомерность», которая будет справедливой и для 

«Прошедший год был поворотным пунктом для грузовых железнодо-
рожных перевозок, когда отрасли удалось восстановиться после спада, 
низшая точка которого была достигнута в 2017 году. А потому радовать-
ся прошлогоднему росту еще слишком рано, поскольку это та отрасль, 
которая сейчас зависит от множества внешних рисков и вызванных вну-
тренними факторами недостатков в транзитном коридоре», — указал 
член правления Балтийской ассоциации — Транзит и логистика (БАТЛ) 
Иварс Ландманис.

БАТЛ: От Latvijas dzelzceļš отрасль 
ждет эффективизации процессов

В качестве примера он упомянул, что 
недостаточно эффективная орга-
низация процессов на предприя-
тии Latvijas dzelzceļš и положение 
монополиста в условиях свобод-

ного рынка снижает конкурентоспособность 
Латвии на международном уровне.

Кроме того, БАТЛ обеспокоена тем, что 
Latvijas dzelzceļš уделяет недостаточно вни-
мания эффективности затрат и инвестици-
онных проектов, что касается и свободных 
портов. «Мы неоднократно выражали обес-
покоенность неэффективностью процессов, 
в результате которых возрастают издержки, 
покрывающиеся за счет отрасли и клиентов, 

а не самим концерном. В 
результате, Латвия уступает 
в конкуренции другим стра-
нам региона, и чтобы это 
амортизировать, свои рас-
ходы вынуждены снизить 
привлекающие грузы компа-
нии, стивидоры в портах, зачастую работая 
на грани убытков».

Транзит — одна из важнейших отраслей 
экономики в стране. Поэтому важно не поте-
рять ее потенциал, а наоборот — развивать 
его, отметил член правления БАТЛ.

Ландманис указал, что сейчас одним из 
приоритетов ответственного за отрасль 

министерства должно стать сокращение 
расходов транзитного коридора, в результа-
те чего Латвии станет легче конкурировать 
с соседними странами, особенно в вопро-
сах привлечения новых видов грузов. Это 
важно, если государство хочет улучшить 
сотрудничество с нынешними и наладить 
его с новыми партнерами. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!



№. 3 (95)  25 января 2019 года Актуально  /  3

Не скупился на критику и председатель 
правления СЗК Армандс Краузе, который ска-
зал: «Если брать во внимание то, что новая 
коалиция подготовила и записала в декла-
рации, то смело можно прогнозировать, что 
в следующем году, то есть в 2020 году, в 
Латвии ожидается кризис, тяжелый кризис». 
“Правда, СЗК уже до голосования обещал, что 
очень критично будет оценивать все дела и 
замыслы нового правительства. Однако, учи-
тывая записанное в декларации правитель-
ства о запрете для работников номенклатуры 
высшего звена советского режима занимать 
важные государственные должности, пози-
ция СЗК понятна. Такие изменения могут 
тяжело коснуться нескольких «тяжеловесов» 
политики, как, например, Яниса Урбановича 
(«Согласие»), Андриса Америкса (“Честь слу-
жить Риге»), Аугуста Бригманиса (СЗК) и осо-
бенно большого друга зелёных и крестьян 
Айварса Лембергса. К тому же министр юсти-
ции Янис Борданс обещал всё юридически 
правильно оформить так, чтобы, например, 
бывшие секретари компартии и комсомола 
не только не имели бы права выставлять 
свою кандидатуру на выборах Сейма и выбо-
рах в самоуправления, но и быть избран-
ными на должности в Сейме и правитель-
стве – например, министры, в руководство 

Наконец в Латвии есть 
правительство! Что нас ожидает? 
 Окончание. Начало на 1 стр.

 Окончание. Начало на 1 стр.

Верховного суда, Генеральной прокуратуры, 
Госконтроля, а также в советы государствен-
ных предприятий.   

В настоящее время у правительства 
Кришьяниса Кариньша в Сейме стабильное 
большинство (61 голос), представители коа-
лиции довольно оптимистичны в отношении 
способности нового правительства реализо-
вать задуманные дела, к тому же коалиция 
уже доказала свою способность находить ком-
промиссные решения.  Об этом свидетель-
ствует хотя бы назначение не избранного 
в Сейм члена Национального объединения 
Иманта Парадниекса советником премьер-ми-
нистра в вопросах демографической полити-
ки. Напомним, что назначение Парадниекса 
на эту должность было одним из пожеланий, 
за которое НО держалось с поражающим 
упрямством.  Ранее Кришьянис Кариньш даже 
предлагал создать должность министра по 
делам демографии, однако позиция “KPV LV” 
– не создавать новых должностей министров, 
и потенциальные партнёры её учли. 

В свою очередь президент страны Раймондс 
Вейонис на первом торжественном заседании 
Кабинета министров в обращении к мини-
страм сказал, что, чтобы укрепить доверие 
общества к политикам и политическим про-
цессам, правительство должно действовать 
быстро и решительно, не забывая о данных 
избирателям обещаниях. 

Премьер-министр Кришьянис Кариньш 
(Новое Единство)
Упорядочение финансовой системы; укрепление законно-
сти; отмена OIK (компонента обязательной закупки); улуч-
шение демографической ситуации; региональная реформа. 

Министр обороны Артис Пабрикс (Для развития/За!)
Бюджет обороны – не менее 2% от ВВП; до 2022 года комплексная систе-
ма государственной обороны с вовлечением всех министерств; укрепле-
ние государственной кибербезопасности и киберобороны; долгосрочные 
вложения в развитие боеспособности НВС.

Министр юстиции Янис Борданс (НКП) 
Бескомпромиссная законность и власть закона; снижение срока рассмо-
трения дел в судах, исключить возможность затягивания судебных процес-
сов; укреплять ответственность адвокатуры, системы надзора за неплате-
жеспособностью; более широкое внесудебное рассмотрение споров, оце-
нить создание нового суда в сфере коммерческих споров. 

Министр иностранных дел Эдгарс Ринкевичс (Новое Единство)
Сохранение твёрдой ориентации геополитики Латвии на Запад; в перего-
ворах о бюджете ЕС следующего периода отстаивать позиции Латвии о 
финансировании кохезии, сельского хозяйства и энергетической незави-
симости; отстаивать интересы Латвии и её граждан в «Brexit»; сохранять 
политику санкций против России, пока она не будет соблюдать междуна-
родное право. 

Министр экономики Ралфс Немиро (KPV LV)
Ликвидация компоненты обязательной закупки, соблюдая принципы закон-
ности; способствовать развитию альтернативных источников российского 
природного газа; оценить иммиграционную политику для решения про-
блем рабочей силы; новое положение о праве аренды жилья, чтобы спо-
собствовать развитию рынка жилья. 

Министр финансов Янис Рейрс (Новое Единство)
Мероприятия, которые выполнили бы рекомендации «Moneyval» в борьбе 
с отмыванием денег; повышение минимальной зарплаты и необлагаемо-
го минимума доходов; введение необлагаемого минимума для основного 
жилища; разработка следующей налоговой политики среднего срока.

Министр внутренних дел Сандис Гиргенс (KPV LV)
Развитие ресурсов структуры внутренних дел, в том числе, усиление борь-
бы с терроризмом и экономическими преступлениями; завершить стро-
ительство Восточной приграничной полосы; выполнение рекомендаций, 
включенных в доклад «Moneyval», чтобы бороться с отмыванием денег.  

Министр образования и науки Илга Шуплинска (НКП)
Продолжить реформу содержания образования; особое внимание уделять 
сохранению приграничных ЕС школ; совершенствовать модель заработ-
ной платы и продолжить повышение заработной платы педагогического 
персонала; уменьшить фрагментацию получения высшего образования, 
способствовать привлечению лучших преподавателей, в том числе, из-за 
рубежа. 

Министр культуры Даце Мелбарде (НО)
Увеличение заработной платы в отрасли культуры; модернизация художе-
ственных средних школ, укрепление институций национальной культуры; 
начать разработку проекта Национального концертного зала, модель соз-
дания музея современного искусства Латвии. 

Министр благосостояния Рамона Петравича (KPV LV)
Долгосрочная государственная программа поддержки семей с детьми, спо-
собствование рождаемости и уменьшение экономической миграции; уве-
личение минимального уровня государственных пенсий и пособий; укре-
пление процесса деинституционализации; оценить возможности увеличе-
ние заработной платы работников социального ухода. 

Министр охраны среды и регионального развития Юрис Пуце 
(Для развития/За!)
До 2021 года реформа местных самоуправлений, объединив самоуправ-
ления, оценить введение самоуправлений второго уровня; стимулиро-
вать перенос функций учреждений прямого государственного управления 
за пределы Риги; новый план обслуживания отходов, введение системы 
депозита. 

Министр сообщения Талис Линкайтс (НКП)
Оценить преобразование больших портов в государственные общества 
капитала; оценить реализацию проекта электрификации железной доро-
ги в ограниченном объёме, реализация проекта «Rail Baltica»; обновле-
ние автомобильных дорог и совершенствование модели финансирования; 
оценить возможность открыть рынок по содержанию автодорог для других 
предприятий. 

Министр здравоохранения Илзе Винькеле (Для развития/ЗА!)
Долгосрочная модель финансирования здравоохранения, обязательно 
включающая всех жителей Латвии; увеличение финансирования и зара-
ботной платы работающих; улучшение доступности лекарств и снижение 
цен.

Министр земледелия Каспарс Герхардс (НО)
Способствовать переходу к справедливой системе платежей поддержки 
сельского хозяйства ЕС; не допускать уменьшения используемых в сель-
ском хозяйстве земельных площадей; оценить возможность уменьшить 
НДС на свежее мясо, рыбу, яйца и молочные продукты. 

Источник: LETA

Кабинет министров Кришьяниса 
Кариньша и приоритеты

пресис» стопроцентно своими ресурсами обе-
спечивает грузоперевозки и с апреля само-
стоятельно обеспечивает доставку вагонов к 
месту выгрузки, до своих клиентов – термина-
лов Вентспилсского порта. Если еще в апре-
ле число поданных на Вентспилсскую стан-
цию вагонов было всего 1273, то в рекордный 
месяц, в декабре, их было в 12 раз больше, 
или 14 289 вагонов.  

M. Бремзе поясняет, что в августе про-
шлого лета объем обработанных грузов 
имел особое значение еще в одном вопро-
се: «»Балтияс экспресис» очень убедитель-
но доказал своим имеющимся клиентам и 
потенциальным партнерам, что предприятие 
может работать очень уверенно и надеж-
но в короткий срок доставлять значитель-
ные объемы груза до частных подъездных 
дорог клиентов. Вот статистика для срав-
нения. Продемонстрированный предприяти-
ем «Балтияс экспресис» в 2018 грузооборот 
фактически равноценен грузообороту всего 
(!) эстонского железнодорожного транзита и 
составляет неполные 20% от всего объема гру-
зов в сети перевозок «Латвияс дзелзцельш». 
То есть это уже даже больше, чем пятая часть 
от общего объема рынка! Это очень много 
для такого предприятия, каким мы являем-
ся. Особенно хочу подчеркнуть роль нашего 
предприятия в уже упомянутой транспорти-
ровке грузов к терминалам Вентспилсского 
порта. «Балтияс экспресис» стал абсолют-
ным лидером по перевозкам в направлении 
Вентспилса, так как фактически семь из деся-
ти входящих в Вентспилс грузовых поездов 
именно наши – грузовые поезда «”Балтияс 

Юбилейный год – рекордный: 
рывок на миллион

эксперсис”». Существенное значение имело 
обновление локомотивного парка и приобре-
тение новых локомотивов, самый новый из 
которых пополнил парк в самом конце года. 
К тому же, новый, 2019 год «Балтияс экспре-
сис» начало с пуска особого экспресс-поезда, 
который без смены локомотивной бригады 
из Даугавпилса до Вентспилса на Елгавскую 
станцию привез грузовой состав с весом брут-
то в 5,436 тыс. тонны. Длительность поезд-
ки составила девять часов! Конечно, никаких 
достижений не было бы без главных труже-
ников – людей. На предприятии, на котором 
желают работать многие и где заняты высо-
коклассные и опытные специалисты, солид-
ный уровень заработной платы, который зна-
чительно выше среднего в стране. Такова 
и политика руководства предприятия – оце-
нивать своих работников индивидуально и 
в соответствии с вкладом. Именно поэтому 
каждые полгода чествуются лучшие маши-
нисты дизельных локомотивов и помощники 
во всех отделениях эксплуатации «Балтияс 
экспресис», они награждаются дипломами 
и денежными премиями. В Даугавпилсском 
отделении эксплуатации дизельных локомоти-
вов во втором полугодии прошлого года луч-
шими были признаны машинист дизельного 
локомотива Евгений Волынщиков и помощник 
Михаил Лукьянов, в Вентспилсском отделении 
эксплуатации локомотивов – руководитель 
маневровых работ дизельного локомотива 
Сергей Рыбаков, машинист грузового движе-
ния Сергей Скутелис и помощник машиниста 
Руслан Акимов, в свою очередь, в Елгавском 
отделении – машинист дизельного локомоти-
ва Игорь Кононович и помощник Александр 
Григорьев. 



Что обещают 
новые министры?

Январь:  
в Вентспилсе бастуют 
трактирщики

В Вентспилсе 
растёт уровень 
вандализма

Где во время 
баррикад  
был Лембергс?
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С серебром мира  
в храме красоты
В единственном в 
городе специализи-
рованном магазине 
парфюмерии и кос-
метики “Douglas”, ко-
торый находится на 
проспекте Лиелайс, 
можно найти или 
заказать почти всё, 
что предлагается в 
мире для бережного 
и приятного ухода 
за телом и дли-
тельного сохране-
ния естественной 
красоты. Услуги, 
как и в примерно 
1200 магазинах этой 
фирмы по всей Европе, могут заказать и получить 
клиенты обоих полов, ассортимент товаров также 
везде одинаково богатый.  Но есть и некоторые 
отличия: в Вентспилсе, как, наверное, нигде в 
другом месте, вас обслужит необыкновенная для 
подобных храмов красоты продавщица Наталья 
Невоструева, которая также является и заведую-
щей этого магазина.

О с о б е н н а я 
она не толь-
ко в общении 
с клиента-
ми. Стройная, 

спортивная женщина в 
стильной одежде естествен-
но вписывается в атмосфе-
ру утончённых ароматов и 
обслуживает покупателей 
в соответствии с лучшими 
отраслевыми стандарта-
ми. Она не теряется даже в 
том случае, если приходит-
ся объяснить, как с лица с 
помощью магнитного камня 
снять маску с минераль-
ными грязями. Для пред-
ставительниц прекрасно-
го пола Наталья необычна 
своим увлечением послед-
них лет – зимним плавани-
ем и достижениями в нём.  

ОТ СТИЛЯ ПЛАВАНИЯ  
«ПО-СОБАЧЬИ»  
ДО СЕРЕБРА МИРА

Друзья и знакомые знают, 
что ещё только несколько 
лет назад она могла дви-
гаться по воде вперёд, 
только если плыла стилем 
«по собачьи» или «по-ля-
гушачьи». Но в ноябре про-
шлого года в Елгаве, на 
соревнованиях на Кубок 
мира по плаванию в прору-
би, в которых приняли уча-
стие «моржи» из 22 стран, 
она на дистанции пятьде-
сят и сто метров вольным 
стилем завоевала серебря-
ные медали!  Как говорится, 
ну кто бы мог подумать.., но 
это ясно подтверждает про-
токол соревнований.   

За новое правительство проголосова-
ли парламентарии «Нового Единства», 
Национального объединения (НО), «Для 
развития/За!», Новой консервативной пар-
тии (НКП), а также часть депутатов из “KPV 

LV”.   В свою очередь против голосовали депутаты «Согласия», 
Союза зелёных и крестьян (СЗК), а также пятеро депутатов 
“KPV LV” – Дидзис Шмитс, Карина Спруде, Ивета Бенхена-
Бекена, Линда Лиепиня и ранее номинированный от “KPV LV” 
кандидат на пост премьера Алдис Гобземс, который на кри-
тику не скупился. Возможно, бывший кандидат в премьеры 

не может простить, что депутаты отклонили 
ранее предложенные им планы по формиро-
ванию правительства “A”, “B” и “C”, из которых 
в первом было предусмотрено также место 
и Союзу зелёных и крестьян. Резок в своих 
высказываниях был и Дидзис Шмитс, который 
недавно отказался от поста министра эконо-
мики и сообщил, что будет активно действовать против прави-
тельства Кариньша.  

В результате во фракции KPV LV часть её членов будет 
работать в позиции, часть – в оппозиции. Это заставляет 
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Грипп обещает быть 
особенно свирепым. 
Как уберечься? 

23 января парламент утвердил созданный пятью партиями Кабинет министров 
под руководством Кришьяниса Кариньша (НЕ). Процесс создания этого 
правительства был самым долгим со времени восстановления государственной 
независимости Латвии –  потребовалось 109 дней после выборов 13-го 
Сейма, чтобы партии смогли наконец прийти к общему знаменателю.  

Наконец в Латвии есть 
правительство! Что нас ожидает? 

думать, что не придётся долг ждать до того момента, когда 
«пятёрка» этой партии объявит о расколе этой фракции.  

После объявления эпидемии гриппа медики высту-
пили с безрадостным заявлением: этой зимой грипп 
тяжело переносится даже теми пациентами, которые 
не входят в группу риска и не болеют другими заболе-
ваниями, к тому же, уже в начале заболевания наблю-
дается очень высокая температура – 40 или даже 41 
градус. В свою очередь, наиболее частым осложне-
нием является пневмония, которая даже в наши дни 
может иметь летальный исход. «Ventspilnieks.lv» обоб-
щила старые добрые бабушкины рецепты, которые 
давно уже зарекомендовали себя непревзойденными 
лидерами в борьбе с гриппом. 

П ервое и основ-
ное правило в 
сезон гриппа – 
не находиться в 
местах скопле-

ния людей, одеваться соот-
ветственно погоде и регу-
лярно мыть руки. Если такой 
возможности в течение 
рабочего дня нет, в аптеках 
можно приобрести специ-
альные антибактериальные 
средства для этих целей. В 
период эпидемии стоит не 
забывать о таких средствах, 
как лук и чеснок. 

• Раствор лука и чесно-
ка в масле можно закапы-
вать в нос (по 2–3 капли в 
каждую ноздрю несколько 
раз в день). 

• Можно измельчить 2-3 
дольки чеснока и половин-
ку небольшой луковицы, 
перемешать массу, поме-
стить в небольшую емкость 
и вдыхать этот не слишком 
приятный запах – 10 глубо-
ких вдохов как через нос, 
так и через рот. Процедуру 
необходимо повторять 3-4 
раза в день. 

• Бороться с простудой 
помогает противовирус-
ный чай. Смешать в рав-
ных пропорциях мелиссу, 
цветки душицы и ромашки. 
Одну чайную ложку смеси 
засыпать в термос, залить 

стаканом кипятка, дать 
настояться 30–40 минут, 
затем процедить. Пить по 
стакану 3–4 раза в день, 
подсластив медом. 

• Защитные силы орга-
низма и устойчивость к 
вирусным инфекциям 
повышает смесь сока алоэ 
с медом. Сначала 2-3 круп-
ных листа алоэ 12 дней 
выдерживают в холодиль-
нике. Затем выдавливают 
из них сок, в соотношении 
1:2 смешивают с медом 
и еще 5–7 дней настаи-
вают при комнатной тем-
пературе. Если возникает 
риск заболевания, 3–5 дней 
употребляют по столовой 
ложке утром и вечером. 

В сезон гриппа осо-
бое внимание следует 
обратить и на питание. 
В холодные месяцы года 
необходимо употреблять в 
пищу больше мяса, осо-
бенно телятины, что, по 
классификации восточных 
народов, является самой 
«горячей» едой, а также 
есть мясо птицы – оно 
содержит жиры, которые 
заставляют «пылать» наш 
внутренний огонь. Однако 
свинина является «холод-
ным» продуктом, поэтому, 
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На соревнованиях по зимнему  
плаванию в этом месяце  
в Дампели. 

Целеустремленность, твердая уверенность в своих 
силах и неиссякаемое трудолюбие – такие слова наибо-
лее ярко характеризуют деятельность АО «Балтияс экс-
пресис» в период, когда в стране конкуренция в сфере 
грузоперевозок становится все более безжалостной. В 
тяжелые для транзитной отрасли времена предприятию 
удалось выжить. И не только выжить, но и продолжать 
расцветать и развиваться. 

Юбилейный год – 
рекордный: 
рывок на миллион

В прошлом году 
«Балтияс экс-
пресис» отме-
тил 20-летие 
своего суще-

ствования. Юбилейный год 
удалось провести успешно на 
протяжение всего периода, 
общий годовой баланс стал 
самым большим подарком 
на двадцатилетие предприя-
тия и Рождество для каждо-
го его сотрудника – удалось 
достичь рекордного объема 
грузоперевозок, и это озна-
чает стабильную работу в 
будущем.  

У предприятия «Балтияс 
экспресис» и его руководи-
теля – председателя правле-
ния Мариса Бремзе никогда 
не опускались руки, даже в 
тот момент, когда сфера гру-
зоперевозок и транзита нахо-
дилась в самой глубокой 
яме. «Трудности нужно не 
пытаться преодолеть, а пре-
одолевать их, если хочешь 
продолжать работать и раз-
вивать предприятие, чтобы у 
твоих сотрудников и впредь 
была работа», – подчерки-
вает М. Бремзе. Благодаря 
дальновидности и упор-
ной работе по привлечению 
новых грузов в прошлом году 
удалось достичь небывалой, 
рекордной отметки – объем 
железнодорожных перевоз-
ок в 2018 году составил 8,05 
млн тонны, к тому же, рост в 
сравнении с 2017 годом – на 

целый миллион тонн! Значит, 
по сравнению с прошлым 
годом общий объем грузопе-
ревозок вырос на 13%.

«Благодарю всех сотруд-
ников «Балтияс экспресис» 
за вложенный труд, за то, 
что в 2018 году удалось 
достичь объема перевозок 
в 8 млн тонн. Этот пока-
затель – результат упорной 
работы команды, в 2019 году 
мы постараемся на этом не 
останавливаться», – подчер-
кнул председатель правле-
ния предприятия М. Бремзе. 

Председатель правле-
ния предприятия рассказы-
вает: для того чтобы можно 
было перевезти 8 млн тонн 
груза, ранее была вложе-
на огромная работа в раз-
витие и расширение, созда-
но отделение эксплуатации 
в Даугавпилсе, произведена 
замена магистрального локо-
мотивного парка на более 
мощные грузовые локомо-
тивы, введена система IT, 
поддерживающая грузовые 
перевозки. Особенно стоит 
отметить тот факт, что пред-
приятие «Балтияс экспре-
сис» уже сравнительно про-
должительное время само 
доставляет грузы к термина-
лам Вентспилсского порта. 
То есть впервые за двадца-
тилетнюю историю своего 
существования «Балтияс экс-


